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MÌSÍÈNÍK PRO OBÈANY MÌSTA NOVÉ PAKY A OKOLÍ ZÁŘÍ 2004 - èíslo 9                      15,-Kč

V LISTĚ: SKAUTI NA TÁBORECH  MĚSTSKÝ ARCHITEKT  PROGRAM KINA A MKS  STUDENTI V HOLANDSKU  SPORT

Tato stavba, o jejíž reali-
zaci usilovali obyvatelé 

Vrchoviny již více než před 
15 lety, se stala skutečností. V 
místech, kde pěší byli nuceni 
chodit po krajnici vozovky 
I/16, aby se dostali z Nové 
Paky do Vrchoviny a směrem 
opačným, roste stavba chodní-
ku ze zámkové dlažby o šíři 
1,8 m, jehož  hodnota bude 
činit cca 1,276 mil. Kč. Tato 
silnice I. třídy má vysokou 
frekventovanost dopravy, tu-
díž pro chodce byla chůze  po 
ní nebezpečná.

K úhradě části této stavby 
chodníku přispěje i dotace ve 
výši 700 tis. Kč získaná od 
Státního fondu dopravní in-
frastruktury. Chodník buduje 
firma NADOZ  v.o.s. Nová 
Paka, která podala v rámci 
soutěže o veřejnou zakázku 
nejvýhodnější nabídku.

Souběžně s chodníkem bu-
dou osazeny lampy veřejného 
osvětlení. Tyto práce provádí 
ELEKTROS s.r.o Martinice a 
náklady na vybudování osvět-
lení budou činit přes 550 tis. 

Výstavba komunikace pro pěší Nová Paka - Vrchovina 

úspěšně pokračuje

Kč. Lampy budou osazeny i 
na místní cestě vedoucí kolem 
bývalého Červinkova mlýna, 

na kterou 
přejdou pěší 

z nově vybudovaného chodní-
ku a budou pokračovat v chůzi 
do středu obce Vrchovina. 

Novopačtí i vrchovinští ob-
čané mají tuto stavbu při svých 

cestách denně před očima, a 
tak věříme, že snahy města o 
zajištění bezpečnosti na tomto 
úseku kladně ohodnotí.

(Investiční odbor)
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I NFORMACE  ZE  ZASTUP ITELSTVA MĚSTA A RADY  MĚSTA

Informace byly zpracovány na základì zápisù z Rady mìsta 
a Zastupitelstva mìsta a v plném znìní jsou k nahlédnutí na 
www.munovapaka.cz nebo v sekretariátu MìÚ.

Informace o činnosti rady a zastupitelstva města 
za období od 16. června do 16. srpna 2004
Rada města:
Majetek a finance: 
��přezkoumáním hospodaření města za rok 2004 byla pověřena 

auditorská firma ECO - ECONOMIC & COMMERCIAL 
OFFICE, s.r.o. se sídlem v Táboře 

�� schváleno uvolnění částky 50.000,- Kč z položky odpady 
- provoz na zaplacení nákladů na rekonstrukci 5 kotců pro 
nalezené psy v objektu třídírny Odpadů 

Investice a rozvoj města: 
��byla schválena nejvýhodnější nabídka na stavbu „ 7 vstupních 

bytů v č.p. 268 ul. Legií, Nová Paka“, kterou podala firma 
František Šmíd, Na Vyhlídce, Nová Paka 

��na základě veřejné soutěže na realizaci stavby „Přístavba a re-
konstrukce MŠ ul. Školní Nová Paka“, byl vybrán zhotovitel 
stavby firma VCES a.s., Na Harfě 246/3, 190 05 Praha 9.

��dodatkem ke smlouvě uzavřené mezi městem Nová Paka a 
firmou STAVOKOMPLEX CZ a.s. Hořice byl prodloužen 
termín zhotovení III. etapy stavby „Provádění stavebních 
úprav budovy MěÚ čp. 39, Dukelské nám.

��byl schválen návrh smlouvy o dílo na zhotovení návrhu archi-
tektonicko-urbanistické studie pro projekt regenerace sídliště 
Studénka Nová Paka

Hospodaření s byty a nebytovými prostory: 
��pronájem nebytového prostoru v patře domu čp.6 Masaryko-

vo nám. v Nové Pace pro podnikatele Ing. Františka Fojta.
��přidělení bytu – garsonky, Achátová ul., paní Marianě Ho-

molkové, Suchardova 67, Nová Paka.
��přidělení bytu 2 + kk, Heřmanice 106 paní R. Otevřelové s 

dítětem.
��přidělení bytu 1 + kk, Heřmanice 106 manželům Hamano-

vým.
��přidělení bytu č. 20 v DPS Jiráskova 1830 paní Danušce Šu-

brtové, Dolní Sytová 
��nebyl schválen návrh na zvýšení nájemného v těch městských 

bytech, ve kterých již nyní nájemníci platí neregulované 
nájemné

�� doporučeno zapracovat do směrnice o hospodaření s byty 
ustanovení týkající se zachování výše nájemného v těch 
případech, kdy nájemce městského bytu uvolní byt s regulo-
vaným nájemným a přestěhuje se do náhradního bytu stejné 
nebo menší velikosti .

Životní prostředí: 
�� odboru životního prostředí bylo uloženo zajistit kontrolu 

jakosti vody vodovodu Radkyně a vypracovat provozní řád. 
Rada města vyčleňuje na zajištění těchto úkolů max. 15.000,- 
Kč z prostředků Rady města.

Školství: 
��schválena smlouva s Královéhradeckým krajem o poskytnutí 

dotace ve výši 160.000,- Kč na projekt „Rekonstrukce a opra-
va veřejně přístupného sportoviště a vybavení této plochy 
sportovním zařízením“ pro ZŠ Nová Paka, ul. Husitská 

��schválena Smlouva o nájmu nebytových prostor v čp. 37, ul. 
U Stadionu v Nové Pace / objekt Policie ČR/ pro potřeby 
Základní umělecké školy – dočasné umístění učebny 

Kultura: 
��byla schválena smlouva o dílo s Atelierem Art akad. soch. 

A. a J. Koňákovi, na restaurování araukaritu u Městského 
muzea 

��doporučeno zastupitelstvu města zřídit Městské kulturní stře-
disko jako samostatnou příspěvkovou organizaci (dosud toto 
kulturní zařízení existuje jako organizační složka města, bez 
vlastní právní subjektivity) .

Zastupitelstvo města na své mimořádné schůzi dne 28. 
7. 2004 
Schválilo: 
��Druhou úpravu rozpočtu města na rok 2004, v části týkající se 

investic (vstupní byty v ulici Legií, přístavba a rekonstrukce 
MŠ nad poštou, stavební úpravy v budově čp. 1 Masarykovo 
nám. a v budově čp. 39 Dukelské nám., chodník do Vrcho-
viny).

��Návrh zadání změny č. 9 územního plánu města Nová Paka 
(vyčlenění ploch pro bydlení, ploch pro podnikatelské účely 
a dopracování plánu na části Podlevín a Vlkov).

�� 1. verzi komunitního plánu sociálních služeb města Nová 
Paka a novopackého regionu

Zvolilo: 
�� Ing. Lubora Šajnera a Ing. Věru Tlapákovou novými členy 

finančního výboru 
��Martina Žantovského, Milana Kočí a Ing. Pavla Řeháka členy 

redakční rady pro webové stránky města Nová Paka 
Odročilo na další pořad jednání:
��záležitost týkající se umístění stavby prodejny BILLA v lo-

kalitě mezi ulicemi Bezručova a Pražská, která je v územním 
plánu města vymezena jako plocha pro bydlení. 

NOVOPACKÁ 
ELEKTRA

SPLÁTKY - výhodné splátky bez zbytečných 
průtahů do 15 min.

(možnost bez navýšení)

SERVIS - pračky, myčky, drobné domácí 
spotřebiče, BTV, video, hifi

MONTÁŽ - antény, satelity, domací kina

KOMPLETNÍ SLUŽBY POUZE U NÁS !
prodej - montáž - servis
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INGE PLUS s r. o.

Montérky, pracovní obuv, pra-
covní rukavice, brýle, respiráto-
ry, pøilby a další . . . Šití pracov-
ních odìvù dle výbìru vèetnì 
loga

Navštivte naši prodejnu pracovních pomùcek v ulici Legií 266 
(bývalá Velveta)

Prodejní doba:  Po - Pá 7-12, 13-15.30

   telefon/fax: 493 721 716

F O T O S L O U P E K
k článku na první straně „Výstavba komunikace . . . „Karmelitánské knihkupectví, 

F. Procházky 101, Nová Paka /v pøízemí MKS/
e-mail: nova.paka@kna.cz, tel.: 493 721 967 

Vám nabízí:

Hal Urban: To nejdůležitější v životě
Hal Urban je středoškolským profesorem, přednáší po celém 

světě na téma pozitivních charakterových rysů a jejich vztahu 
ke kvalitě života. Mladí lidé i dospělí, kterým není kvalita jejich 
života lhostejná, najdou v této knize inspiraci pro sebe i pro svůj 
život. Pomocí příběhů, příkladů a zamyšlení autor zprostředko-
vává čtenářům postoje, s jejichž pomocí lze nalézt to nejlepší v 
sobě samých, v druhých lidech i ve světě.

Ukázka:
Co by tomu říkalo vaše tělo, kdybyste se živili jen zmrzlinou, 

čokoládovými tyčinkami, koblihami, brambůrky a sušenkami a 
pili jen limonády? Aby nevzniklo nedorozumění - nenavrhuji, 
aby se tohle všechno zakázalo. Sám jsem si některé tyhle „mls-
ky“ taky dopřával. Ale strava složená výhradně z nich, která by 
postrádala nutné živiny, by položila každého.

 Jak by fungovala vaše mysl, kdybyste četli výhradně jen 
drby o slavných osobnostech, dívali se pouze na seriály a box, 
poslouchali jen rap a heavy-metal a do kina chodili na horory 
nebo na filmy typu Blbý a blbější? Nic z toho nezatracuji, ale co 
kdybyste neznali nic jiného? Mysl by se změnila v rozbředlou 
kaši. Mozek taky potřebuje výživu . . . 

Marie Svatošová: Hospice a umění doprovázet
Kniha zaměřená na umění přijmout nelehkou situaci vážné 

nemoci, určená všem „doprovázejícím“. Jelikož náklad knihy 
bude brzy rozebrán, věnovala paní doktorka Marie Svatošová 
několik výtisků prodejnám Karmelitánského nakladatelství, 
které zajišťují její půjčování. Proto také v knihkupectví v Nové 
Pace si můžete tuto knihu zdarma vypůjčit.

Zveřejnění dokumentace vlivu záměru
Silnice I/16 Nová Paka – obchvat Kumburský 

Újezd na životní prostředí
Krajský úřad Královéhradeckého kraje, odbor životního pro-

středí a zemědělství (dále jen „krajský úřad“), jako příslušný 
orgán ve smyslu ust. § 22 zákona, vykonávající státní správu v 
oblasti posuzování vlivů na životní prostředí, v souladu s § 8 odst. 
2 zákona zaslal k vyjádření dokumentaci vlivů záměru „Silnice 
I/16 Nová Paka – obchvat Kumburský Újezd“ na životní prostředí 
(dále jen „dokumentace“), jejíž zpracování zajistil oznamovatel 
podle § 8 zákona.

Městský úřad Nová Paka oznamuje ve smyslu ustanovení § 
16 odst. 3 zákona, že do dokumentace je možné nahlížet na měst-
ském úřadě, odboru investičním, Dukelské náměstí 39,1. patro, u 
Bc. Dufka, v úřední dny v době od 8 do 11 hodin a od 12 do 17 ho-
din, v ostatní pracovní dny od 8 do 11 hodin, a to do 10.9.2004.

Do dokumentace je možno nahlížeti na krajském úřadu, v 
pracovních dnech po předchozí telefonické domluvě s Ing. Čer-
noškem (tel. 495817188, Průmyslová 1200, dveře č. B228). S 
obsahem dokumentace je také možno seznámit se na internetové 
adrese www.ceu.cz/eia/is/.

Ve smyslu ust. § 8 odst. 3 zákona má každý možnost zaslat své 
písemné vyjádření k dokumentaci Krajskému úřadu Královéhra-
deckého kraje, Wonkova 1142, 500 02 Hradec Králové-a to do 30 
dnů ode dne zveřejnění této informace, tedy do 10.9.2004.

Jedná se o dílčí změnu trasy obchvatu, která znamená odkloně-
ní trasy mimo zástavbu osady Kumburský Újezd směrem k rybní-
ku.             Ing. Pavel Řehák, tajemník Městského úřadu
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V minulých měsících měli 
někteří obyvatelé Nové Paky 
příležitost vejít do styku s 
prací městského architekta. 
Jeho činnost je odrazem zá-
měru, který vedení města v 
minulosti deklarovalo, a sice 
ochrana památek, architektury 
a urbanistických hodnot měs-
ta. Podobně byl zřízen i výbor 
pro památkovou péči. 

Je třeba poznamenat, že 
zřízení funkce městského 
architekta není v Nové Pace 
ničím novým. Již několik let 
působila v éto funkci Ing. 
arch. Věra Blažková ze Semil, 
která kromě této činnosti spo-
lupracovala i při pořizování 
změn územního plánu apod. 
Protože se ale vzájemná spo-
lupráce v posledních měsících 
výrazně zhoršila, byl smluvní 
vztah ukončen. Následně byla 
uzavřena smlouva o technické 
pomoci s Ing. arch. Zdeňkem 
Šindlarem, který v éto souvis-
losti nabídl městu své služby. 
Jeho praxe a zkušenosti v ob-
lasti architektury a urbanismu, 
včetně zahraničních, by měly 
být dostatečným předpokla-
dem pro to, aby jeho činnost 
byla z odborného hlediska pro 
Novou Paku přínosem. Úkoly 
městského architekta jsou v 
éto souvislosti především:
��Konzultovat na vyžádání 

stavebního úřadu z hlediska 
architektury a urbanismu pro-
jektové dokumentace staveb, 
které mohou znamenat zásah 
do architektury města
��Konzultovat investiční a 

jiné záměry města z hlediska 
urbanismu a architektury

Na úseku samosprávy se 
městský architekt již podílel 
na hodnocení studií stavby do-
mova důchodců, vypracování 
studie na Dukelské náměstí, 
Masarykovo náměstí, vstupní 
portál budovy radnice a dal-
ších konzultacích.

Co bude činnost městské-
ho architekta znamenat pro 
občana?

Stavební úřad bude od 
městského architekta vyžado-
vat vyjádření k předloženým 
projektovým dokumentacím 
na stavby, které mohou zname-
nat výraznější zásah do archi-
tektury města. Zejména se to 
bude týkat staveb v okolí cen-
tra města, v okolí kulturních 
památek a jiných významných 

objektů apod. Může se ale jed-
nat i o jiné stavby a záměry v 
jiných lokalitách, které mohou 
znamenat výraznou změnu 
(např. výrazné barevné řešení, 
výškově či prostorově výraz-
ná stavba…). Protože nelze 
postihnout všechny okolnosti, 
které se v této souvislosti 
mohou objevit, a nelze tedy 
stanovit striktně, které stavby 
budou vyjádření architekta 
vyžadovat, doporučuji všem, 
kteří budou záměr podobného 
druhu připravovat, aby již v 
době, kdy jejich projektant 
bude projekt mít rozpracován 
v podobě tužkové skici, přišli 
svůj záměr zkonzultovat na 
stavební úřad. Je možné, že 
jim bude sděleno, že k jejich 
záměru nebude stanovisko vy-
žadováno, a budou tedy moci 
projekt nechat dopracovat do 
konečné podoby. V případě, 
že záměr bude s architektem 
konzultován, bude v této fázi 
moci případně dojít k úpravám 
projektu bez potíží. Situace, 
ke které již často došlo, kdy 
stavebník předloží kompletní 
projektovou dokumentaci, 
která ho stála nemálo peněz 
a kterou je po vyjádření archi-
tekta potřeba výrazně přepra-
covat, je pak nepříjemná pro 
všechny strany. Rada města 
nedávno obdržela žádost sta-
vebníka, který byl nespokojen 
s vyjádřením architekta k jeho 
záměru, o přezkoumání tohoto 
stanoviska. Jednoznačně však 
odborné stanovisko podpořila 
a požaduje nadále ochrany 
architektury a urbanismu ve 
městě. S tímto stanoviskem 
je srozuměn i stavební úřad, a 
proto bude vyjádření architek-
ta k předloženým projektům, 
přestože z hlediska legislativ-
ního nejde o závazný podklad 
pro rozhodnutí, při povolová-
ní staveb v maximální možné 
míře dodržováno. 

Je pochopitelné, že tento 
postup bude pro některé ma-
jitele nemovitostí znamenat 
určité znepříjemnění života, 
protože některé jejich úmysly 
mohou být nerealizovatelné. 
Musíme ale všichni brát ohled 
na to, že architektura a vzhled 
města je věcí dlouhodobou a 
globální a nekončí za plotem 
zahrádky. Stejné znepříjem-
nění mají i občané centra 
Jičína, občané Pecky, občané 

a chalupáři z Karlova u Staré 
Paky, kde všude jsou památ-
kové zóny a jakékoliv sebed-
robnější změny jsou přípustné 
jen se souhlasem památkářů. 
Protože se připravuje vyhláše-
ní ochranného pásma kulturní 
památky klášterního kostela 
Nanebevzetí Panny Marie, 
které zasáhne výraznou část 
Nové Paky, bude stejná situ-
ace i v Nové Pace. Ve všech 
zmíněných místech se v žád-
ném případě rozvoj a stavební 
ruch nezastavil, neměl by se 
tedy zastavit ani v Nové Pace. 
V konečném důsledku by však 
všechna tato opatření měla 
směřovat k tomu, že Nová 
Paka zůstane městem, které 
si svou hodnotu a půvab za-
chová i pro budoucí generace. 
Pokud se podařilo na mnoha 
místech zachovat urbanisticky 
a architektonicky hodnotnou 
městskou zástavbu z minulých 
staletí, která má svou kvalitu 
jen díky tomu, že byla velice 
přísně regulována, neměla by 
naše generace zůstat v pově-
domí generací příštích jako 
generace výstavby živelné a 
místy poněkud nepovedené.

Pavel Řehák
tajemník městského úřadu

Městský architekt a jeho úloha

telegrafi cky

Alfa je tu zase!
Od poloviny září začnou již „tradičně“ kurzy Alfa. V atmo-

sféře svobody se můžete dozvědět více o tom, co se skrývá pod 
pojmem křesťanství, kdo byl a je Ježíš Kristus, zdali Bůh působí 
v lidském životě atd.

Bližší informace:
Jednota bratrská, Kollárova 456, Nová Paka.
Tel.: 493 722 605,  e-mail: jb.np@tiscali.cz

V pondělí 13. září 2004 
se uskuteční v malém sále 
MKS od 19 hodin další 

přednáška přednáška 
MUDr. Josefa MUDr. Josefa 
HrušovskéhoHrušovského

z Prahy na téma Vlastní 
cesta života – jak ji nalézt, 
jak po ní kráčet, jak z ní 
nesejít.

Pořádá Ladislav Ro-
senberg, KNIHY – ČAJE 
spolu s MKS Nová Paka, 
vstupné 50 Kč.

NOVO
PACKÉ

TRHY
10. 9. 2004

Podlevín - foto J. Čejka
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Spoluobčané, spěte v klidu 
dál. Lustry tam prodávat ne-
budou, i když je vše jinak než 
před sedmdesáti roky. Také 
jsme slyšeli zaručené zvěsti 
o bourání spořitelny, odvozu 
oken a Kafkových soch i Blaž-
kova obrazu Žní. Uvnitř to 
opravdu vypadá na likvidaci. 
Ale stavbyvedoucí firmy Ge-
osan hovořil o něčem jiném. 
Obraz je zabezpečen, vzácná 
vykládaná okna odvezena k 
repasi, mramorové obklady 
budou renovo-
vány společně 
s interiérem 
budovy.

Dojde i na 
opravu zvenčí. 
Fasáda je ošk-
livá, balkony 
protékají, od 
stálých změn 
firemních ná-
pisů je mramor 
jako cedník. 
Tak že je dob-
ře, s korunami  
do banky tam 
bude možno 
chodit dále. 
To mi potvrdil 
i pamětník (a 
osoba zasvě-
cená do věci), 
se kterým jsme 
zavzpomínali 
nad tablem 
představitelů 
Okresní hospodářské záložny 
v Nové Pace z roku 1913. 

Byla založena za dobrých 
časů starého Rakouska v roce 
1883 českými rolníky, řeme-
slníky a živnostníky, z jejich 
letitých úspor rakouských 
zlatek pro podporu drobného 
podnikání a pomoc v dobách 
zlých. Převážně to byli ak-
cionáři packého pivovaru. 
Z fotografií jsme bezpečně 
určili úředníka pana Šafránka 
vlevo dole, na druhé straně 
tehdy slečnu Fejfarovou,  
provdanou Paříkovou. Vlevo 
nahoře je náš děd František 
Hylmar, řezník a hostinský. I 
on o rok později narukoval na 
haličskou frontu, přežil. Válka 
přinesla bídu, hlad, inflaci. 
Podle vzpomínek starých bylo 
bankocetlí na nůše, nebylo za 
ně co koupit. Masarykovi hos-
podáři Rašín a Švehla postavi-
li mladou republiku brzy na 
nohy, koruna něco znamenala. 

Hospodářská záložna tehdy 
sídlila v nynější Geislerově 
lékárně proti škole, prospero-
vala, a tak mohla zainvestovat 
a při přestavbě náměstí nechat 
postavit v letech 1930 až 1931  
moderní budovu nynější spo-
řitelny. Po roce 1948 zlikvi-
dována záložna hospodářská, 
živnostenská, občanská. Zří-
dili banku v budově bývalé 
Městské spořitelny /nyní KB/, 
do hospodářské záložny pře-
stěhovali spořitelnu. Tam pak 

Spořitelna, původně Okresní záložna hospodářská
v roce 1953 po kolapsu zná-
rodněného hospodářství při 
měnové reformě vypláceli na 
osobu 300 korun, na vkladech 
malou částku měnili 1:5, jinak 
vše 1:50. Likvidovali váza-
né vklady, pojistky, okradli 
celý národ. Ve vstupní hale 
nad bankomatem je umístěna 
pamětní deska postavení této 
budovy se jmény stavitelů, 
našich předků, představitelů 
Okresní záložny hospodářské 
v Nové Pace. Na vlastnictví 

budovy hospodářské záložny 
se podílely desítky drobných 
akcionářů. Po roce 1948 byla 
znárodněna pro státní spořitel-
nu. Restituční zákony po roce 
1989 akcionářům „nevrátily, 
co bylo ukradeno“. Jako i s 
jiným majetkem pak bylo na-
kládáno dle rozmarů těch čis-
tých bardů z prognostického 
úřadu, co osvobozenou zem 
přivedli na buben.

Jiří Hylmar
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ZNALECKÁ KANCELÁØ NOVÁ PAKA
soudní znalec

STANISLAV KLIMEŠ

CENY A ODHADY MOTOROVÝCH VOZIDEL
AUTOOPRAVÁRENSTVÍ

STROJE A STROJNÍ ZAØÍZENÍ

K Hájku 1724, 509 01 Nová Paka, tel./fax 493 724 200, 
mobil: 602 / 303 364

E-mail: s.klimes @ futuranp.cz

Hrad Kumburk znovu ožije
Dne 18. září pořádá Sdružení pro záchranu hradu Kumburku 

akci pod názvem „Kumburské svítání 2004“. V tento den bude 
možno zhlédnout vystoupení skupin historického šermu, lout-
kové divadlo a ukázku palných zbraní. Pro děti jsou nachystány 
hry za sladké odměny. Výstava zbraní a zbroje přiblíží divákovi 
dobu středověku a šermíři odpoví zvědavcům na jejich otázky. 
Také v tento den si bude možno hrad prohlédnout za doprovodu 
průvodce s plnohodnotným výkladem k jeho historii a stavební-
mu vývoji.

Občerstvení bude nachystáno nejen hladovým účinkujícím, 
ale i unaveným návštěvníkům. Lidé se mohou těšit i na dobová 
řemesla, která přiblíží středověký život běžného obyvatelstva. 
Tato akce vypukne v 9 hod. a bude ukončena v 17 hod. Těší-
me se na vaši návštěvu. Výtěžek bude použit na opravy hradu 
Kumburku.

Tomáš Šimůnek

Týden před poutí se vrátily 
z letních táborů novopacké 
skautské oddíly. Počasí na 
přelomu letních měsíců chlap-
cům i dívkám přálo, pár dešti-
vých dnů v červenci přišlo do 
období stavění stanů a táboro-
vých staveb. Kuchyně, jídel-
ny, sklípky, umývárny, budky, 
kam i císař pán chodil pěšky, 
zbudovali společnými silami 
těch zkušených i nováčků. Z 
nichž mnozí se k sekyře, pile, 
lopatě a motyce dostali poprvé 
v životě. Kladiva a hřebíky 
používáme úplně výjimečně, 
už dlouho převažují na našich 
táborech stavby vázané. Poříz 
na odkorování táborového 
vlajkového stožáru viděli no-
váčci též poprvé a i s ním se 
naučili dělat.

Letos vzaly naše oddíly na 
tábory i děti ve sdružení ne-
organizovaném. Ten nápad se 
osvědčil. Chasa objevila kouz-
lo „všechno si udělat sám“, 
pomáhat u kuchyně, připravit 
topení, umýt nádobí, uklízet. 
A v noci držet hlídku, aby 
ostatní spali v klidu. A proto-
že naše tábory nemohou být 
v této době jiné než společné 
pro chlapce i dívky, vzali naši 
„muži“ na sebe roli ochránců, 
rytířů i dělníků tvrdší práce.

Náš křesťanský oddíl dostal 
pozvání do ideálního kouta na 
břehu Jizery pod obcí Bys-
trou od přítele vůdce Martina 
Vitvara. Rozsáhlá pastvina 
úplně oddělená od světa lidí, 
zátočina řeky nad jezem, eldo-
rádo našich vodáků s vlastní 

flotilou. Pod srostlicí čtyř ja-
sanů umístili svůj polní oltář. 
Novopacký pan probošt přijel 
za nimi sloužit mši. Tři druži-
ny pod vedením sester Tauch-
manových, Stáni Rybové a 
Romanky Grohové prožívaly 
tábor jakoby v zemích evrop-
ské unie od Skandinávie po 
středomoří s tamními zvyky, 
oděvy, sporty, jídly. Tábor na-
vštívil i šéf packého střediska 
Richter Bal, poděkoval vedou-
cím za to všechno, popovídal 
s táborníky. Jen dva /jeden a 
jedna/ neodpovídali, ten den 
mlčeli za to nejtěžší orlí péro.

Naše dvojka byla už po 
patnácté na Domažlicku v Ši-
dlákově. Trochu daleko, ale je 
tam hezky na pokraji chráněné 
oblasti. Mladí vůdci, studující 
Luboš Jindřišek a Veronika 
Jónová, mají už nejvyšší 
skautské posvěcení pro od-
povědnou práci vůdců táborů 
s akreditací ministerskou, k 
mládí mají blízko. Ideou tá-
bora byla v roce olympijských 
her stará řecká kultura ducha 
i těla. Umění zálesácké opět 
vyjel mladým ukázat nestor 
packých táborníků Kim Ma-
terna. Přijeli za nimi i vedoucí 
oddílu bratři Tomášovi a za 
old skauty Jan Kazda. Měli 
jen slova chvály.

Do našeho hezkého kraje 
přijeli tábořit jako každoročně 
skauti jiných středisek. Pecka 
a okolí je pro skauty zaslíbena 
po desetiletí, už před válkou 
byli naši v Myší díře. A v srp-
nu roku 1970 jsme se loučili 

na hradě s krátkým obdobím 
tří let skautování a byli potom 
vyslýcháni a obviňováni státní 
bezpečností. Teď už dlouhé 
roky táboří u Valdova Jilem-
ničtí a po nich celé prázdniny 
skauti vzdálení i tábornická 
Unie pražská. Na Chrtkovom 
u Štěpanic u rybníka už je 
skautský tábor tradicí, živo je 
u Kalu, Vidonic. 

A to všecko díky vůdcům, 
kteří to po léta táhnou z lásky 
k mládeži a myšlence udělat 

Novopackým skautům se na táborech líbilo

ten svět lepší. Začátkem září 
se zase všichni sejdeme v klu-
bovně, rádi mezi nás přijmeme 
nováčky už od 6 let. 

Na první říjnovou sobotu 
pozveme mládež na Babí léto 
mezi skauty. To se sejdou naši 
z širokého okolí na tradiční 
závody vlčat a světlušek, 
starší vzpomenou svého ka-
maráda Kóti. 

Nový skautský rok začíná.

Jiří Hylmar
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RÁDIO METUJE 107,3

Mìsto Nová Paka
zveøejòuje svùj zámìr pronajmout

N e b y t o v é 
p r o s t o r y

1. V čp. 78, ul. St. Suchardy Nová Paka – GRAND
K pronájmu nabízíme bývalé prostory fitcentra – celkem 240 m2 
(provozní místnost cca 70 m2, sál 72 m2, kancelář, sociální zázemí, 
sklad) v přízemí domu, pro vhodný podnikatelský záměr. Nájem 
dle způsobu využití cca. 126 tis. Kč/rok.

2. V čp. 266, ul. Legií v Nové Pace, přízemí
prodejní či kancelářské prostory – celkem 66 m2 (prodejní 
místnost, dílna, sklad, vytápění plynové – společné) pro vhodný 
podnikatelský záměr, za cenu obvyklou.

3. V čp. 268, ul. Legií Nová Paka, II. poschodí
celkem 75 m2 (2 místnosti, sociální zázemí, vytápění plynové) pro 
vhodný podnikatelský záměr (kanceláře, provozovna, dílna apod.)

Nabídky a informace: 
 TermoReal s.r.o., U Teplárny 1300, Nová Paka,
 tel. 493 720511 fax 493 720512
 e-mail: termoreal.sro@tiscali.cz

2. HOSPODÁŘSKÁ VÝSTAVA 
KRKONOŠE 2004

2. HOSPODÁŘSKÁ VÝSTAVA KRKONOŠE 2004 bude 
opět přehlíd kou a prezentací podnikatel ských aktivit, místem 
nových kontaktů, ob chodních setkání a prodeje firemních pro-
duktů, zboží a služeb. Loňský 1. ročník výstavy, který se usku-
tečnil v říjnu 2003 , byl historicky pokusem navázat na Zemskou 
výstavu v Trutnově z roku 1949. Úspěch akce předčil původní 
očekávání jak počtem 84 vystavujících firem, tak množstvím 
více než 3 tisíc návštěvníků za 2,5 dne trvání výstavy.

Letošní výstava se koná od pátku 8. do neděle 10.října opět v 
trutnovském areálu Texlen - Zelená louka a bude mít obdobný 
charakter jako loňská, přece jen však s preferencí prodeje zboží. 
Na výstavě nebudou chybět ani expozice měst a subjektů pod-
nikajících v oblasti cestovního ruchu, zábavy a trávení volného 
času, salon financí a salon práce.

Pro podnikatele a firmy je připraven odborný doprovod-
ný program zaměřený zejména na problematiku působení na 
jednotném trhu EU a využívání strukturálních fondů. Pro ná-
vštěvníky pak zábavný program zahrnující ukázky historického 
šermu, divadelní scénky, ukázky policejního a záchranářského 
zásahu, módní přehlídky, basketbalovou exhibici a vystoupení 
dětského tanečního souboru. Stejně jako loni je i letos očekává-
na účast polských firem.

Přijede hasičská dechovka z Německa
Je to již více než 10 roků, co trvá přátelská družba dobrovol-
ných hasičů z Nové Paky a dobrovolných hasičů z Amstettu 
v Německu. Každoročně přijíždějí hasiči z Německa do Nové 
Paky a každým druhým rokem jedou hasiči z Nové Paky do 
Amstettu. Tam jsou pokaždé přítomni společné zábavě ve vel-
kém stanu při hudbě místních hasičů.
V rámci této mezinárodní přátelské družby mezi hasiči při-
jede do Nové Paky 24-členná kapela dobrovolných hasičů z 
Amstettu. Všem milovníkům dechové hudby zahraje v sobotu 
25. září 2004 od 19 hodin v P-centru Militký. Repertoár této 
kapely obsahuje jak moderní dechovou hudbu, tak i lidovou 
dechovku doprovázenou dvojicí zpěváků a také koncertní 
dechovou hudbu. Přijďte si i vy poslechnout dechovou hudbu 
německých i českých autorů.

Josef Tauchman

30 let KSK v Nové Pace
Před 30 roky se domluvilo několik novopackých sběratelů o 

možnosti výměny věcí souvisejících s výrobou piva mezi sebou. 
Tak vznikl v Nové Pace Klub sběratelů kuriozit pod patronací 
pivovaru. Počet členů se postupně rozšiřoval o sběratele z okolí 
i dalších míst České republiky.

Toto kulaté výročí KSK v Nové Pace bylo vzpomenuto na 
výroční členské schůzi konané v sobotu 24. dubna 2004. Vzpo-
mínalo se nejen na počátky klubu, ale i na veškerou a bohatou 
činnost v uplynulých letech. Za účelem získávání dalších sběra-
telských materiálů pačtí členové navštěvovali výměnné schůzky 
a burzy v jiných městech a naopak jiní sběratelé dojížděli kaž-
dým rokem na burzy do Nové Paky. Po vyčerpání programu této 
výroční schůze si přítomní členové měnili nabízené sběratelské 
materiály.

Letošní burza sběratelských pivovarských materiálů se usku-
teční v sobotu 25. září 2004 od 8 hodin v sále hotelu Centrál v 
Nové Pace. K získání nových věcí do sbírek budou nabízeny 
pivní etikety, tácky, lahve, sklenice, odznaky, plechovky a mno-
hé další věci mající vztah k výrobě piva. Zároveň se uskuteční i 
tradiční věcná loterie, kde každý zakoupený los vyhrává.
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AHOJ BIKERE! AHOJ BIKERKO!
Jelikož tak jako Ty rádi nasedneme na své „bajki“ a vyrá-

žíme ať už na krátkou vyjížďku, celodenní švih, maraton, nebo 
cyklovandr, rozhodli jsme se zorganizovat v našem MĚSTĚ 
BLÁZNŮ MTB závod.

K tomuto nás inspirovali někteří naši přátelé:
1.Karel Kotyk – dnes již slavný autor ještě slavnějšího zá-

vodu CARLOS´S BIKE CROSS, který oficiálně skončil 14. 
června 2003 „bombastickým“ 10. jubilejním ročníkem v Dol-
cích u Trutnova a neoficiálně 0. ročníkem 12. června 2004 u 
obecního hřbitova na Brdě. Této poslední akce se mj. zúčastni-
li i všichni 4 borci – účastníci 1. ročníku tohoto závodu – Mar-
cel Blažek, Zbyněk Píro, Jiří Pochop a Martin Pyciak, který se 
jako jediný zúčastnil všech deseti předešlých ročníků.

2.Petr Skřivánek alias Šerpa – člen LKP Prachov a HIMA-
LAYA 8000, který již několik let pravidelně pořádá MTB 
závod (vyjížďku) VESELÉ CROSS COUNTRY. Je to takové 
neformální zahájení „bajkové sezóny“  a jezdí se pravidelně 
poslední dubnovou neděli na Prachově.

Na obou těchto akcích potkáváme i některé novopacké tvá-
ře, a proto věříme, že ještě než sesedneš před koncem sezóny 
ze svého „bajku“. Zúčastníš se našeho závodu BLÁZNIVÉ 
CROSS COUNTRY, který by se měl i nadále pravidelně konat 
první říjnovou sobotu v závěru „bajkové sezóny“.

 
Těšíme se na každého 2. října 2004 v letním areálu u fotba-

lového hřiště! PEDÁLU ZDAR!
 
Za VELOCIPÉD KLUB NOVÁ PAKA
      B+Š.

Více na www.velociped-klub.web.wo.cz 

nebo na tel.: 6
03 335 654, 737 659 658. Při-

hlášky ve Fanzy Sportu na náměstí v Nové 

Pace.

NOVÝ OBJEDNÁVKOVÝ 
SYSTÉM

Proč nový objednávkový 
systém, když starý fungoval?

Původní systém byl zave-
den v r.1999, za roky užívání 
došlo k opotřebení, v součas-
né době nevyhovoval ve všech 
parametrech nárokům  - vý-
padky ve špičce z důvodu pře-
tížení, složitost prováděných 
operací atd. Nový systém řeší 
problém magnetických karet/
snadno se nechaly poškodit/, 
použitím čipů.

Jak vypadá čip?
Je to v podstatě přívěsek 

na klíče. Každý má dvě čísla, 
je polepen označením ŠJ, tel. 
číslem a pořadovým číslem. 
Uvnitř je zakódováno šes-
timístné identifikační číslo 
strávníka. Dle vyjádření zá-
stupce firmy Z-Ware se nedá 
poškodit.

Co mám udělat na začátku 
školního roku?

Zastavit se v kanceláři 
ŠJ, vyzvednout čip /platí se 

záloha 100,- Kč, která se při 
vracení čipu vyplácí celá 
strávníkovi/ a zaplatit obědy. 
Strávníkům, kteří zakoupili 
mag. kartu od 1. 9. 2003 
odečteme částku 46,- Kč ze 
zálohy na čip, zaplatí pouze 
54,- Kč. Při platbě za obědy se 
do počítače automaticky do-
stává objednávka na oběd č.1. 
Pakliže strávník oběd nemůže 
odebrat, zruší objednávku na 
terminálu, chce-li oběd č. 2, 
přeobjedná na terminálu. Při 
platbě obědů lze objednat 
pouze některé dny v týdnu. 
Připomínáme možnosti platby 
obědů: v hotovosti v úřední 
hodiny v kanceláři ŠJ nebo 
srážkou ze spor. účtu České 
spořitelny.

Jak pracovat s terminálem?
Objednávkový terminál je 

v jídelně a slouží strávníkům. 
Slouží k volbě druhu jídla a 
popřípadě k rušení objedná-
vek stravy. Objednávky probí-
hají po jednotlivých týdnech. 
Strávník se identifikuje pomo-
cí svého identifikačního čipu. 

Čip se přiloží ke čtečce na 
terminálu. Na displeji se zob-
razí rozpis objednaných jídel, 
jméno strávníka a zbývající 
kredit. Nová objednávka se 
potvrdí přiložením čipu.

Co na závěr?
Tuto akci jsme připravovali 

ve velkém časovém předstihu, 
jednali jsme s firmami a sbíra-
li jsme informace od ostatních 
stravovacích zařízení, aby-

chom si pořídili systém, který 
nám bude vyhovovat.

Doufám, že nový systém 
strávníkům zpříjemní chvíle 
strávené v naší školní jídelně.

Redakce časopisu Achát

NA AKTUÁLNÍ TÉMA
Rozhovor s p.Krejcarovou, vedoucí školní jídelny Komenského 555, v Nové Pace

!
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Konec kytaristy
Opravdu: Nechci nikomu 

kazit dojmy. Po létech jsem 
vzal do ruky svoji kytaru a 
přišel na to, že si spolu už 
nemáme co říct. Docela mě to 
mrzí. Je to tak dávno, co jsem 
si ji koupil. Tenkrát ještě za 
bony v Tuzexu. Padlo na ni 
Spoření mladých, měl jsem 
strašnou radost a teď? Nic. Vše 
vyprchalo, už se na nástroje 
jakýchkoliv kvalit fronty ne-
stojí. Hrát se na ně musí umět 
stejně, tato pravda se nedá 
odestát. Pomalu ji strkám zpět 
do pouzdra a zjišťuji, že má 
popraskanou zadní desku. To, 
že nehraji, se nedá změnit, ale 
mít ji i ve futrálu ve špatném 
stavu, by mě mrzelo.

Vzal jsem si na pomoc 
Zlaté stránky a hledám. Ne-
nacházím. Nástroje se dnes 
už asi neopravují, ale jako 
elektronika kupují nové. Ale 
já novou nechci. Nezbývá mi 
nic jiného, než na tuto nesnáz 
pomalu zapomenout a dělat, 
že není.

Po několika týdnech jsem 
někoho sháněl ve Štikově. 
Sjíždím prudkým kopcem 
dolů a čtu na malém zastrče-
ném domku, na reklamě vyře-
zané ze dřeva: Vladimír Dufek 
– opravy strunných nástrojů. 
A jsme u toho, sháním všude i 
jinde a na Štikov, jako správný 
Evropan, zapomenu. Ono totiž 
to tak je dnes se vším. 
Létáme do Ameriky, 
lyžujeme na ledovcích 
a to, jak je krásně za 
Bahňákem u jezírek se 
dozvíme až v důchodě. 
Ale zpět ke kytaře.

Láďu Dufka znám 
dlouho. Zazvonil jsem 
u něj a dohodl návště-
vu i se svojí bolavou 
kytarou.

V malé dílničce 
to vonělo dřevem a 
poctivou prací. Čas 
plynul a docela se mi 
nechtělo domů. Kytaru 
mi pan Dufek opravil 
a navzdory prasklině, 
kterou zacelil, má 
lepší zvuk než před-

tím. Možná zase začnu hrát. 
Nebudu se tu rozepisovat o 
mistrovství, jakým na mě 
Láďa zapůsobil, není to po-
třeba, protože zkrátka to tak 
je. Takže by se tenhle článek 
mohl klidně jmenovat „Žijí 
mezi námi“, a my víme docela 
málo. Nebo já asi vím docela 
málo. Teď už vím o něco víc, 

Narodila se na Hradsku 
nad Jizerou v rodině Františ-
ka a Boženy Nosálových. Vy-
růstala spolu s mladší sestrou 
Jarmilou v krásném prostředí 
u řeky Jizery, což ji pozitivně 
ovlivnilo na celý život.

Před začátkem války mu-
seli však s rodiči odejít před 
Němci. Rozhodli se pro Novou 
Paku, kde žili jejich příbuzní, 
tatínek zde koupil zahradnic-
tví pod nemocnicí. Obě sestry 
však brzy přišly o rodiče a po 
měně i o peníze z prodeje za-
hradnictví.

Svůj další život pak Miluš-
ka spojila se Slávkem Maťát-
kem, textilním odborníkem a 
sportovním organizátorem. 
Pamětníci packého ochotnic-
kého divadla si ji jistě ještě 
pamatují jako sympatickou 
herečku a sportovní veřejnost 
jistě oceňovala, že do svých 
60 let hrála za Novou Paku 
závodně tenis.

Vychovávala dvě dcery, 
Evu a Janu, a dlouho s nimi 

byla doma. Pak pracovala v 
Rozvoji, krejčovském družstvu 
Vkus a jako laborantka ve 
Velvetě. V důchodu se vrátila 
k profesi svého tatínka a stala 
se „přední“ packou i celo-
státně známou zahrádkářkou 
a alpinkářkou. Kromě rodiny 
a hlavně jejích tří vnoučat a 
mnoha přátel se jí zahrádka 
stala největší radostí. A tu 
také rozdávala všude, kde se 
objevila...

V posledním roce prodělala 
operace obou kyčlí a dnes by 
už jistě dál žila jako dřív, kdy-
by se nepochopitelně nepřipo-
jilo nevyléčitelné onemocnění 
stehenní kosti, o němž tak 
zcela nevěděla.

Proto, když ji doktoři na-
rychlo 22. 6. 2004 pozvali na 
již čtvrtou operaci, šla na ni 
sice s obavami, ale s velikou 
vírou a nadějí, že to už ko-
nečně bude dobré. Ale tu už 
bohužel nepřežila... A přitom 
ještě tolik mohlo být řečeno a 
uděláno...

Tím, že tak náhle odešla, 
způsobila mnohým velkou 
bolest. Děkujeme všem za 
upřímná slova útěchy a soucí-

Dne 13. září 2004 by se neuvěřitelných 80 let dožila paní 
Miluška Maťátková

tění. Budeme-li na ni s láskou 
vzpomínat, bude tu s námi 
pořád.

Eva Neverklová, dcera

že „Zlaté české ruce“ byly, 
jsou a budou. A to že jsou, 
mě mile a přesvědčivě potvr-
dil vyučený pokrývač, člen 
Cechu pražských houslařů 
Vladimír Dufek ze Štikova u 
Nové Paky.

Chlape, klobouk dolů!

Vl. Doubek 
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Občanské sdružení ŽIVOT 
BEZ BARIÉR Nová Paka, pro 
vzdělávání, sport a odstranění 
bariér postižených uskutečnilo 
toto léto průzkum možností 
kulturního vyžití pro těžce 
postižené. Začněme otázkami: 
Pořádá se kultura v bezbarié-
rovém prostředí? Je pro posti-
žené kultura dostupná? Mají 
o ni zájem? Odpověď: ano i 
ne, jak a kde. Jedná se o těžce 
tělesně postižené na vozících, 
zcela závislých na průvodcích, 
a o nejnižší příjmovou skupi-
nu obyvatel. Navíc se pro své 
specifické problémy se musí 
zdržovat v blízkosti toalety a 
při kulturních vystoupeních se 
pohybují pouze na okraji, pro-
tože v davu se s vozíkem těžko 
pohybují a z vozíku vidí větši-
nou jen ,,záda“ diváků. Dříve 
bylo pravidlem na základě 
doporučení vyhlášky č.182, že 
držitel průkazu ZTP/P (zdra-
votně postižený s průvodcem) 
platil polovinu vstupného a 
jeho průvodce - asistent měl 
vstup zdarma. Stává se nyní 
čím dál častěji, obzvláště 
pořádají-li akci cizí agentury, 
že na těžce postižené neberou 
ohled (Muzika Paka, zimní 
stadion N. Paka-Katapult, 
atd.). Postižení platí plné 
vstupné za sebe i za doprovod 
a mají tak vlastně kulturu ze 
všech nejdražší. Je to ostuda 
Nové Paky, její kulturní a so-
ciální politiky a akcí konaných 
navíc v městských prostorách. 
Jsou však i kladné příklady. V 
Lázních Bělohradě v progra-

Průzkum kulturního vyžití pro postižené v Nové Pace a okolí
mu kulturního léta nás pustili 
zdarma do parku až k podiu 
včetně 2 asistentů, auta a káry 
s elektrickým vozíkem, Staro-
packá pouť a Vackovo Vysoké 
Veselí taktéž (viz foto). Navíc 
nám pořadatelé vyhradili par-
kování, pomohli vynést posti-
žené z aut na vozíky a dali jim 
přednost ve frontě na pivko a 
pašíka. Vím, že je náročné v 
dnešním tvrdém ekonomic-
kém prostředí uspořádat kul-

turu bez prodělku. Když to ale 
rozebereme, pořadatel o nic 
nepřijde, pustí-li postiženého 
s průvodcem na jeden lístek, 
tedy za polovic. Vydělají obě 
strany, vozíčkář přijde příště 
zas a většinou „natáhne“ další 
příbuzné. Navíc je nemožné 
pro postiženého z šestitisíco-
vého důchodu poplatit všech-
ny výdaje a náklady spojené 
s nehybností a ještě ušetřit 
dvakrát měsíčně na kulturu. 

je nemožné. Je to tedy hlavně 
o morálce pořadatelů, která 
se nám nyní nějak vytrácí, 
byť kultura a morálka vždy 
odjakživa patřily k sobě. Na-
vrátit ji lze jedině důsledným 
dodržováním vyhlášky 369 
a záměnou slovíčka ,,může“ 
za ,,musí“ v textu vyhlášky 
182:,, Dále může být poživa-
telům výhod II. a III. stupně 
(držitelům průkazu ZTP/P) 
poskytnuta sleva ve výši 50% 
vstupného na kulturní a spor-

Foto: S vozíky za dechov-
kou!. ŽBB N.Paka navštívilo 
27.6.2004 slunné Vackovo 
Vysoké Veselí.

Zveme Vás na 
další nejbližší 
turistické akce: 

Výlet na hrad 
Pecka 

a Kumburk.

 

Přijďte si vy-
zkoušet, jaké 

maximální stou-
pání vyjede 

Váš vozík a co 
fyzicky snesou 
Vaši přátelé. 

PS: Dalekohledy 
a lihovou mast 

s sebou. 

(info.: 603 828 353, 

http://sweb.cz/

zivotbezbarier

Josef Fučík, 
občanské sdružení Život 

bez bariér Nová Paka, pro 
vzdělávání, sport a odstranění 
bariér postižených.
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GALERIE AURUM - NEPŘEHLÉDNĚTE    GALERIE AURUM - NEPŘEHLÉDNĚTE    GALERIE AURUM - NEPŘEHLÉDNĚTE

Pozvánka na výstavu fotografi í
Dne 11. září 2004 v 10 hodin se uskuteční v galerii Aurum v Nové Pace 

vernisáž výstavy fotografi í členů novopackého fotoklubu MKS
Úvodní slovo přednese ředitel novopackého muzea pan M. Bařina

Galerie se nachází v Nové Pace ve středisku fi rmy CENTROSAN za městskou poliklinikou a výstava 
je přístupna v pracovní dny od 7.00 do 20.00 hod. V sobotu pouze od 16.00 do 19.00 hod.

GALERIE AURUM - NEPŘEHLÉDNĚTE    GALERIE AURUM - NEPŘEHLÉDNĚTE    GALERIE AURUM - NEPŘEHLÉDNĚTE

Téměř na konci prázdnin 
se v DDM Stonožka setkali 
učitelé z Královéhradeckého 
kraje. Akce s názvem „Ladě-
ní po prázdninách“ se zdařila 
také díky ochotě vedení DDM 
a všech lidí, které jsme v Pace 
poprosili o spolupráci. Ko-
legové mne požádali, abych 
touto cestou poděkoval paní 
ředitelce knihovny Stáně 
Benešové za přípravu čtení a 
povídání na téma „Škola – zá-
klad života“. Hudební skupině 
Fosílie, která v knihovně pro-
kládala mluvené slovo písnič-
kami. Dále panu řediteli Baři-
novi, jenž zasvěceně vyprávěl 
o Novopacku, významných 
rodácích, historii. A v nepo-
slední řadě vedoucímu Kle-
notnice panu Chocholáčovi. 
Ten hovořil o kouzlu neživé 
přírody a spiritismu.

Účastníci vyslovili mnoho 
chvály. Odjížděli se slovy: 
„...do Paky určitě se svými 
žáčky přijedeme. To město má 
co nabídnout.“ Za 28 lidiček 
z Hradce, Hořic, Jičína, ale i z 
Pardubického kraje, samozřej-
mě i z Paky a Pecky poděko-
vání napsal 

Milan Kaplan

Ladění po 
prázdninách

POZVÁNÍ DO MUZEA

VÝSTAVA OBRAZŮ 
EVY HNYKOVÉ
V SUCHARDOVĚ DOMĚ

V pátek 24. září 2004 bude 
v Suchardově domě zahájena 
výstava obrazů rodačky z 
našeho města Evy Hnykové. 
Výstava obrazů malířky, která 
žije ve Vrchlabí, má název 
OBRAZY Z DUŠE a zahájí ji 
spisovatelka a herečka Národ-
ního divadla Luba Skořepová. 

Eva Hynková se narodi-
la 1. 1. 1950 v Nové Pace. 
Výtvarné činnosti se začala 
věnovat už v mládí pod 
vlivem svého strýce malíře 
Ferdinanda Taslera. Později 
byla soukromou žačkou ma-
líře Františka Škody z Libáně 
a díky jemu získala vlastní 
osobitý rukopis. První výstavu 
měla ve svých šestnácti letech. 
Od roku 1991 se malbě věnuje 
profesionálně. Charakteristic-
kým rysem její tvorby je jem-

ná poetika a měkká barevnost. 
Její krajina je plná nálady a 
vzpomínek, vše dotváří vlastní 
invencí a zkušeností.

V poslední době autorce 
učarovala i melancholická 
krajina v okolí České Lípy, 
kde trávila dětství a kterou 
tedy důvěrně zná. Autorku 
krajina inspiruje nejen vněj-
ším vzhledem a krásou, ale 
ona do ní vkládá i náladu a 
momentální stav svého nitra. 
Stala se členkou sdružení vý-
tvarníků České republiky.

Výstava potrvá do 31. října 
a otevřeno je denně mimo pon-
dělí 8 - l2 a 13 - 16.30 hod. 

Na výstavu vás zve 

Miloslav Bařina
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V poslední době se 
stávají sbírky Městské-
ho muzea v Nové Pace 
věhlasné takřka po celé 
západní Evropě. Je to 
jistě dík především oje-
dinělé expozici Spiritis-
mu v Podkrkonoší, která 
je umístěna v podkroví 
Klenotnice drahých 
kamenů.

Abych jmenoval ta 
nejzajímavější místa, 
tak připomínám, že 
sbírky byly úspěšně 
vystavovány v Praze 
v roce 1998, kde před 
světem reprezentovaly 
hlavní město naší repub-
liky. Hned v roce 2000 
byla kolekce vystavena 
ve Vídni, roku 2002 v 
Paříži a v roce 2004 v 
Bruselu u příležitosti 
vstupu České republiky 
do Evropské unie. Hlav-
ním garantem těchto vý-
stav bylo Ministerstvo 
kultury ČR a Hlavní 
město Praha, zastoupené 
autorkou výstavy paní 
docentkou Phdr. Alenou 
Nádvorníkovou. 

Zahájení výstavy 
proběhlo za účasti před-
stavitelů našeho státu 

MEDIJNÍ KRESBY SE PO ÚSPĚCHU V BRUSELU VRÁTILY ZPĚT DO MUZEA 

v Muzeu spontánního umění v Bruselu. Jen pro zajímavost 
uvádím, že po všech složitých jednáních o zápůjčce do za-
hraničí bylo vystaveno 28 našich kreseb, které organizátoři 
výstavy ohodnotili pojistnou cennou 360.000 Kč. Je to částka 

jistě značná, když si 
uvědomíme, že pra-
covníci našeho muzea 
pouze tuto nepatrnou 
část sbírek získali pro 
město Nová Paka vlastní 
sbírkotvornou činností a 
minimálními náklady na 
drobný odkup. Musím 
se vám přiznat, že naše 
sbírky půjčujeme neradi 
a pouze na důležité akce, 
kde je záruka zabezpe-
čení. Na druhou stranu 
člověka potěší, když se 
objeví odkaz na naše 
muzeum a Novou Paku 
v tisku či obsáhlých 
publikacích s barevnými 
reprodukcemi. V příštím 
roce budou vystaveny 
naše kresby a další sbír-
ky na výstavě Esoterika 
2005 v Průmyslovém 
paláci na Výstavišti v 
Praze - Holešovicích. 
Na této výstavě však 
budou vystaveny pouze 
reprodukce našich me-
dijních kreseb. O tom 
snad někdy příště. Co 
říci závěrem? Neváhejte 
a navštivte naši expozi-
ci. Uvidíte to, co lidé v 
zahraničí obdivují. 

Miloslav Bařina
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Upozornìní: Dle Zákona ÈNR è. 241 každý úèastník veøejné produkce kinematografického díla se vstupným zaplatí k cenì 
vstupenky pøíplatek 1,- Kè. Informace o programu kina nepøetržitì na tel. è. 493 722 892.www.novapaka.cz.

Předprodej a prodej vstupenek a provoz půjčovny videokazet a DVD :
úterý až neděle a svátky 16,30 – 20,15 hodin. Deset minut před začátky představení 
přednostní prodej vstupenek. Prodej časopisu CINEMA, nenahraných videokazet a 
plastových obalů na VKZ.  Změna programu vyhrazena. Vydává Kino MÚ v N. Pace

1. – 2. středa v 17,30 hodin a ve 20 h., čtvrtek pouze ve 20 hodin

Lupiči paní domácí
„Nejgeniálnější loupež všech dob byla konečně uskutečněna.“  
Komedie bratří Coenů. – V hlavní roli Tom HANKS.
104 min. – Přístupný – Vstupné 60, 62 Kč

3. – 4. pátek, sobota vždy v 17,30 a ve 20 hodin

Spider-Man 2
„Hrdinou proti své vůli“. Spider-Man je opět tady – v hlavních rolích 
Tobey MAGUIRE a Kirsten DUNSTOVÁ.
120 min. – Přístupný – Vstupné 72, 74 Kč – ČESKÁ VERZE

7. – 8. úterý pouze ve 20 hodin, středa v 17,30 hodin a ve 20 hodin

Král Artuš
Legenda o králi Artušovi opět ožívá. V hl. rolích Clive OWEN 
(Agent bez minulosti) a Keira KNIGHTLEYOVÁ (Piráti z Karibiku 
– Prokletí Černé perly).
130 min. - Doporučená přístupnost:od 12 let – Vstupné 70, 72 Kč

9.- 10. čtvrtek, pátek vždy pouze ve 17,30 hodin !!!

Troja
Opakování úspěšného historického velkofilmu. V hlavní roli Brad 
PITT. Pro délku filmu pouze jedno představení denně !
159 min. - Doporučená přístupnost:od 12 let – Vstupné 70, 72 Kč

11. sobota v 17,30 a ve 20 hodin

Dům z písku a mlhy
Strhující psychologický příběh natočený podle románového bestselleru 
Andre Dubuse. 126 min. - Nepřístupný do 15 let – Vstupné 60, 62 Kč

14. – 15. úterý, středa vždy pouze ve 17,30 hodin

Harry Potter a vězeň z Azkabanu
I třetí rok ve Škole čar a kouzel v Bradavicích bude plný překvapení a 
nebezpečí. 142 min. – Příst. – Vstupné 62, 64 Kč – ČESKÁ VERZE

16. čtvrtek v 17,30 a ve 20 hodin

Zrůda
Charlize THERONOVÁ v dramatu masové vražedkyně, oceněná 
Oscarem za nejlepší ženský herecký výkon.
109 min. - Nepřístupný do 15 let – Vstupné 60, 62 Kč

17. pátek v 17,30 a ve 20 hodin

Motýl
Poetický příběh o hledání vzácného motýla a nalezení cenného 
přátelství. 85 min. - Doporuč.přístup.:od 12 let – Vstupné 60, 62 Kč

18. sobota v 17,30 a ve 20 hodin

Den poté
Blíží se největší přírodní katastrofa …. Strhující podívaná od režiséra 
filmu „Den nezávislosti“. 124 min. – Doporučená přístupnost:od 12 let 
– Vstupné 62, 64 Kč - ČESKÁ VERZE

21. – 22. úterý, středa vždy pouze ve 17,30 hodin

U nás na farmě
Tři krávy, kůň a mnoho dalších zvířátek brání svůj domov před 
zákeřným banditou Slimem. – Nejnovější animovaný film společnosti 
Walta Disneye. 76 m. – Příst.– Vstupné 54, 56 Kč – ČESKÁ VERZE

23. čtvrtek v 17,30 a ve 20 hodin

Před soumrakem
Jednou se už rozešli, zkusí to spolu znovu ? – Milostný příběh.
81 min. – Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 60, 62 Kč

24. – 25. pátek, sobota vždy v 17,30 a ve 20 hodin

Kráčející skála
Město plné zločinců a drog může vyčistit jen „Kráčející skála“. 
V hlavní roli The Rock (Král Škorpion).
86 min. – Doporučená přístupnost:od 12 let – Vstupné 62, 64 Kč

28. – 29. úterý pouze ve 20 h., středa v 17,30 a ve 20 hodin

Táta na plný úvazek
On ví co chce, ale ona to ví líp! Ben AFFLECK (Pearl Harbor, 
Armageddon) a Liv TYLEROVÁ (Pán prstenů) v romantickém 
melodramatu režiséra Kevina Smithe. 
102 min. – Doporučená přístupnost:od 12 let – Vstupné 56, 58 Kč

30. – 1.10. čtvrtek pouze ve 20 hodin, pátek v 17,30 a ve 20 hodin

Non plus ultras
Fotbal je jen záminkou ….. – Nový český film.
85 min. – Přístupný – Vstupné 64, 66 Kč

P ř i p r a v u j e m e :
Horem pádem – Hříšný tanec 2 – Pánská jízda – Já, robot 
– Terminál – Můj soused zabiják 2 – Život s Helenou – Amarcord 
–Vaterland-Lovecký deník – Kytice z tisíce a jedné noci – Riddick: 
Kronika temna – Rosemary má děťátko – R R R r r r r !!!
ÚSCHOVNA JÍZDNÍCH KOL V KINĚ !!!

Kráčející skálaKráčející skála
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Městské kulturní středisko, F.F.Procházky 101, 509 01 Nová Paka. Vstupenky objednávejte na telefonním čísle: 493 721 928 nebo prostřednictvím on-line formuláře a 
www.mks-novapaka.cz., www.ergis.cz. Zamluvené vstupenkyje nutné vyzvednout nejpozději tři dny před pořadem v kanceláři MKS, jinak budou dány znovu do prodeje

Program na září
Jaromír Štětina „Mosty naděje“
Čtvrtek 9. 9. 2004 v 18 hod. v malém sále MKS Nová Paka, 
vstupné: 30,- Kč 
Ve spolupráci s Karmelitánským nakladatelstvím jsme pro Vás 
připravili pořad „MOSTY NADĚJE“ s novinářem Jaromírem 

Štětinou o zpravodajství nejen válečném, ale také humani-
tárním. Na závěr pořadu promítne Jaromír Štětina svůj film 
„Mosty k malomocným“ – dokument o leprosálech v Pakistánu 
a Afganistánu, kde už léta působí sestra Ruth Pfau, která zasvě-
tila svůj život boji s touto nemocí. Dalšími protagonisty snímku 
jsou akademický malíř Jiří Holý a jeho žena, kteří opustili své 
povolání a založili společnost LL – Likvidace lepry.
Od 17.30 hod. autogramiáda knih Jaromíra Štětiny. 

Odpoledne s dechovkou
Neděle 12. 9. 2004 od 15 hodin v malém sále MKS Nová 
Paka, vstupné: 45,- Kč 
Pro příznivce dechovky zahraje v neděli odpoledne kapela 
Achát pod vedením Josefa Záveského.

Přednáška MUDr. Josefa Hrušovského
Pondělí 13. 9. 2004 od 19 hodin v malém sále MKS Nová 
Paka, vstupné: 50,- Kč 
Další přednáška MUDr. Josefa Hrušovského z Prahy nazvaná 
„Vlastní cesta života 

– jak ji nalézt, jak po ní kráčet, jak z ní nesejít“. Pořádá Ladislav 
Rosenberg „KNIHY-ČAJE“ ve spolupráci s MKS Nová Paka.

Vy neznáte Krutihlava?
Pohádka s loutkami Vojtěcha Suchardy
Sobota 18. 9. 2004 od 15 hodin ve velkém sále MKS Nová 
Paka, 
vstupné: dospělí: 30,- Kč, děti: 15,- Kč 
Na závěr výstavy „Kouzlo loutek sochaře Vojtěcha Suchardy“, 
kterou pro Vás připravilo Městské muzeum Nová Paka ve spo-
lupráci s Uměleckou scénou Říše loutek z Prahy máte možnost 
vidět ve velkém sále MKS netradiční pohádku Ivy Peřinové Vy 
neznáte Krutihlava? o Kašpárkovi a jeho přátelích, loutkách se 
slavnou tradicí.
Hraje: soubor Umělecké scény Říše loutek, loutky – Vojtěch 
Sucharda a Tereza Komárková, výprava: Martin Lhoták, hudba: 
Pavel Jurkovič a Emil Hradecký, režie: Hana Zezulová. Vhodné 
pro děti od 5 let, délka představení cca 1 hod.

Pro školy

„O líném Honzovi a pilné Andule“
Středa 22. 9. 2004, 8.30 a 10.00 hod. ve velkém sále MKS 
Nová Paka, vstupné: 20,- Kč
Pro školy zahraje ochotnický soubor „Tři na tři“ z Nové Paky 
pohádku plnou písniček „O líném Honzovi a pilné Andule“. 
Pohádku napsala a režírovala: Lenka Mikysková. Osoby a obsa-
zení: Honza: Jakub Trnka, mamka: Ladislava Trnková, Andula: 
Jana Řeháková, víla: Iva Chlumecká, Petra Doláková, vodník: 
Jan Polák, myslivec: Martin Plaček, hudbu a texty písní napsala 
Kamila Jandová. 

Jazykové kurzy od října 2004
Angličtina pro středně pokročilé - lektorka Monika Stránská, 
pokračování z učebnice Angličtina jazykové školy - 1. lekce, 1 x 
týdně 2 vyučovací hodiny, a to v pondělí od 18.00 do 19.30 hod., 
říjen 2004 – květen 2005
.
Angličtina pro pokročilé - lektorka Monika Stránská, pokračo-
vání z učebnice Angličtina pro jazykové školy III. - 1. lekce - 2 
x týdně 2 vyučovací hodiny, a to v pondělí a ve čtvrtek od 16.30 
do 18.00, říjen 2004 – březen 2005.

Němčina pro mírně pokročilé - lektorka Mgr. Eva Tůmová, 
učebnice pro jazykové školy 1 s novým pravopisem, vydala: 
Scientia, s.r.o. 1 x týdně dvě vyučovací hodiny, a to v úterý od 
16.30 do 18.00, říjen 2004 – květen 2005
Cena kurzů činí: 2500,- Kč, platí se při zápisu. Přihlásit se mů-
žete od 1. září 2004 v kanceláři MKS – minimální počet deset 
přihlášených.
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Pøedprodej vstupenek: 
kanceláø MKS - è. tel. 493 
721 928. Pokladní hodiny 
- pondìlí - pátek 10.30 - 
11.30, 14.30 - 15.30 h.
Objednané vstupenky 
vyzvednìte nejpozdìji tøi 
dny pøed pøedstavením, 
poté budou dány do 
volného prodeje. 

p. SVOBODA
železáøství - elektro - hutní 

- voda - top - domácí 
potøeby

Horka u St. Paky 
tel.: 481595130

Mìstské kulturní støedisko v Nové Pace 
nabízí 

pronájem
velkého a malého sálu, 

pøípadnì uèebny
za úèelem poøádání schùzí, pøednášek, 

školení, nabídkových akcí apod. 
s možností obèerstvení!

MKS Nová Paka ve spolupráci s CDC Montana 

pořádá 

TANEČNÍ PRO MANŽELSKÉ PÁRY 

A PŘÁTELSKÉ DVOJICE, 

PRO ZAČÁTEČNÍKY I POKROČILÉ

Co se bude tančit: klasické a společenské tance (připomenutí 
zapomenutého a výuka nového)
Výuku zajišťují: manželé Konopáskovi
Pro koho je určeno: pro všechny věkové kategorie
Doporučené oblečení: společenské oblečení – muži: košile a 
kravata
Zahájení pro začátečníky: ve středu 20. října 2004 od 19:00 do 
21:00. Další pokračování vždy ve středu 
27. 10., 3. 11., 10. 11., 17. 11., 24. 11. a jedna společná hodina 
1. prosince – celkem 7 lekcí
Zahájení pro pokročilé: ve čtvrtek 21. října 2004 od 19:00 do 21:
00. Další pokračování vždy ve čtvrtek 
28. 10., 4. 11., 11. 11., 18. 11., 25. 11 a jedna společná hodina ve 
středu 1. prosince – celkem 7 lekcí
Cena permanentky: 999,- Kč za pár (garde zdarma) v prodeji od 
1. září 2004 v kanceláři MKS
Kde se koná: Malý sál MKS Nová Paka
Kontakt pro přihlášení: kancelář MKS F. F. Procházky 101, tel. 
493 72 19 28 
další informace 604 542 350 – pan Podzimek

KURZY TANCE 
pro děti předškolního věku a mladšího školního věku. Výuka 
bude probíhat od poloviny října do konce listopadu 2004 v ma-
lém sále MKS v Nové Pace. 
Děti se naučí latinsko-americkým tancům (chacha, jive, rumba), 
standartním tancům 
(walz, tango, valčík, 
blues) a národně spo-
lečenským tancům 
(polka, mazurka). 
Kurz povede mis-
trovský taneční pár 
třídy A Martin Čejka 
a Jiřina Tauchma-
nová. 
Předpokládané dny 
výuky pátky a sobo-
ty od 16 do 18 hod. 
Cena za taneční pár je 
999,- Kč.

Zájemci se mohou 
přihlásit v kanceláři 
MKS do konce mě-
síce září.

Program MKS na září - pokračování Jak jsme byli v Holandsku
Je neděle 6. června 2004, 

devět hodin večer a my, stu-
denti Gymnázia Nová Paka, 
stojíme před školou a netrpě-
livě čekáme na autobus, který 
nás poveze za našimi přáteli 
do Holandska. Rozloučili jsme 
se s nimi právě před čtyřmi 
měsíci. V doprovodu našich 
profesorů pana Horáčka, paní 
Dubnové a paní Pospíšilové 
jsme plni očekávání nastou-
pili do autobusu a vydali se 
směr Diever. V sobotu ráno 
nás čekala ještě zastávka v 
německém Frankfurtu, kde 
jsme si prohlédli letiště. Po 
páté hodině odpoledne jsme 
konečně zastavili před školou 
našich partnerů v Holandsku. 
Uvítáním, které nám Ho-
lanďané připravili, jsme byli 
doslova nadšeni. Pak jsme se 
už vydali do rodin, které nám 
budou až do pátku novým 
domovem. Na večer byl na-
plánován program v rodinách, 
ten jsme strávili různě. Někdo 
se koupal, jiní hráli fotbal na 
hřišti nebo zůstali doma u 
televize. V úterý ráno jsme 
vyrazili do školy, jak jinak 
než na kolech. Nejdřív to bylo 
trochu nebezpečné, ale zvykli 
jsme si. Počasí jsme si nemoh-
li přát lepší, a tak jsme se vrhli 
na sportování. Zahráli jsme si 
fotbal, volejbal i softbal. Od-
poledne jsme se vykoupali v 
nedalekém bazénu. Další den 
následoval celodenní výlet na 
kolech. Naším cílem bylo je-
zero, vzdálené asi 25km, kde 
jsme vytvořili skupinky a vy-
razili na vodu. S loďkou jsme 
trochu zápasili, ale nakonec 

jsme si všichni užili mnoho le-
grace. Večer byla na programu 
diskotéka, která trvala do 11 
hodin. Unavení jsme zapadli 
do postelí a těšili se na nový 
den. Naše cesta vedla nejprve 
do muzea J. A. Komenského 
v Naardenu, poté do hlav-
ního města Amsterodamu a 
nakonec na nedalekou pláž. 
Ti odvážnější se i vykoupali. 
Zpět jsme dorazili sice pozdě, 
ale spát jsme nešli. Poslední 
noc tedy většina z nás strávila 
na párty u jednoho z Holanďa-
nů. Odjezd byl naplánován na 
osmou hodinu ranní. Loučení 
bylo velice smutné, měli jsme 
kamarády nejen z řad účastní-
ků výměnného pobytu. Odjet 
jsme ale museli. Tak jsme se 
tedy naposledy objali a slíbili 
si, že si napíšeme. Někteří 
naši přátelé nás dokonce 
možná o prázdninách navští-
ví v České republice. Naše 
zbylé peníze jsme utratili v 
uličkách nákupního centra v 
Meppelu. Poslední zastávka 
v Holandsku nás čekala v 
přírodním skanzenu, kde jsme 
se seznámili s holandskými 
tradicemi. Potom už jsme řekli 
Holandsku poslední sbohem a 
nabrali směr Nová Paka. Do-
razili jsme okolo sedmé ráno a 
plni krásných nových zážitků 
a zkušeností jsme se rozešli 
do svých domovů. Zájezd 
se nám všem velice líbil, jen 
jsme litovali, že většinu našich 
nových kamarádů už asi nikdy 
neuvidíme. 

Kristýna Pušová, 
studentka kvarty
Gymnázia Nová Paka
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Narodil se 2. ledna 1981. Absolvoval Gymnázium v Nové 
Pace. V současné době je studentem pátého ročníku Teorie a 
dějin dramatických umění na Filozofické fakultě Univerzity Pa-
lackého v Olomouci. Od roku 2002 pořádá spolu se spolužákem, 
hercem a příležitostným go-go tanečníkem Martinem Pařízkem 
pravidelné večery poezie v Městské knihovně.

ŽIVOT MOUCHY
Narodil se ráno, těsně po snídani. Byla to rána. Nikdo s tím 

nepočítal, nezbyly housky ani sýr, a tak byl nucen nasnídat se 
mléka z matčina prsu. Všichni se dívali. Bylo to potupné. Ještě 
neuměl mluvit, a proto matce neřekl, jak ji za to hluboce nenávi-
dí. Když matku vypil až do dna, oblékl se a vydal do hospody. K 
obědu měl utopence s chlebem. Prvních šest piv, první opojení 
alkoholem, pak první žena a s ní i první slabost, první večeře ve 
dvou, první hranolky a spousta tuku, první maso dobře uprave-
né, první kečup, krajkové kalhotky a první sklenice šampaňské-
ho. Domů se dostal až po jedenácté. Všichni už spali. Vypil tedy 
sklenici vody a začal psát román. Když dokončil druhou kapito-
lu, byl již velice unaven. Tak si lehl do postele, usnul a zemřel.

ZTRÁTY A NÁLEZY
Probudil jsem se vedle ustlané postele. Otevřel skříň s kalho-

tami a kravatami a tam - milenec. 
„Kdo jsi?“ zeptám se.
„Já jsem milenec!“ odpoví. „A Kdo jsi ty?“
„Já jsem manžel!“
Přiznám se, imponoval mi. Vždycky jsem chtěl být velkým 

milencem, leč pyžamo mi vždycky tak nějak slušelo víc než růže 
mezi zuby. Pozval jsem ho na kafe. Tvrdil, že je opravdu velký 
milenec, že již miloval tisíce žen a že díky této své velkolepé 
vášni již dokonce několikrát málem přišel o život, to když ho 
nerudní manželé objevili skrytého ve skříni. Já prý byl jiný, prý 
jsem tu jeho skříň pravidelně otvíral a zavíral po několik týdnů, 
ale nikdy jsem si ho tam nevšiml. Až dnes. 

A já si možná teprve až v tomhle okamžiku uvědomil, proč 
mě vlastně opustila.

JAK NA TO?
Na letišti v Amstrdamu

líbá mladík krásnou dámu

divoká noc? Krásné ráno?

A už ji klepu na rameno

a že sem frajer z Paky

a že bych chtěl taky

podívá se potěšeně

(anebo snad vyděšeně?)

pomalu se rozdýchává

ani hlásky nevydává

no

než ten souhlas vyklopí

čas ukrátí mi konopí

Vladislav Kracík

A NAJEDNOU…
A najednou jsem menší
a menší 
a moje vlasy řidší
a můj penis kratší 
a pomalu se šourám po okraji stolu 
(toho dřevěného se zeleným ubrusem
a propocenými tácky)
a je mi hrozná zima

a najednou
tiše zalézám 
do krabičky od sirek
měkce se uložím
na levý bok, ruku pod hlavu

a najednou
dva něčí prsty na okraji stolu 
uzavírají moje okno a vchod
tiší se světlo
a hudba a hlasy 
už zbývá jen škvíra

už nezbývá nic
už je mi teplo
už je mi dobře…

Ilustrační kresba J. Peroutka, scan sbírka básní „Hlas větru“ 
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Achát - trocha historie a současnost výroby

Historie nás učí, že pramátí 
byl už samotný vznik a vývoj 
prvních nástrojů k vizuální 
fixaci myšlenky, předchůdců 
písma a vznik písma samého. 
Tedy nejprve písma klínového 
a egyptského, dále fénického, 
řeckého a etruského. Dokud 
písma sloužila pouze k indi-
viduálnímu záznamu, ručním 
opisům či byla použita v 
deskotiscích, mnoho (či mno-
hým) si toho lidé neřekli. 

O Gutenbergovi se říká, že 
je vynálezcem knihtisku. Ten 
však vynalezli Číňané kolem 
roku 860, kdy začali 
tisknout tzv. desko-
tisky, což byly otisky 
dřevořezby na papír. 

Gutenbergovi se 
podařilo na základě 
svých technických 
znalostí odlít na ruč-
ním kovolijeckém 
přístroji s formou 
přesného lití, který 
vlastnoručně sestrojil, ze sli-
tiny olova, cínu, antimonu a 
vizmutu více než sto úplně 
stejných, vyměnitelných ko-
vových typů za hodinu. A jak 
pracoval? Reliéfní tvar písme-
ne vyřezal do ocelové kuželky 
(patrice), pomocí níž vyrazil 
do měkkého kovu negativní 
tvar písmene k odlévání (ma-
trice). Do ní pak z již jmeno-
vané směsi zahřáté 
na 300 stupňů Celsia 
odléval litery, kterých 
mohl vyrobit neome-
zené množství. 

Další součástí Gu-
tenbergova vynálezu 
byla tiskařská kasa k 
uložení liter a sázít-
ko, do kterého sazeč 
ukládal části sazby. 

Ta byla otisková-
na v tiskařském lisu, 
k jehož vynálezu 
posloužil Guten-
bergovi jako vzor 
vinařský lis. Vytvořil 
i vhodnou olejovou 
tiskařskou barvu, 
která umožňova-
la potisknout papír z obou 
stran. Nejdůležitější však je, 
že skloubil všechny prvky 
tiskařské technologie a vy-

tvořil účinný výrobní systém. 
Od knihtisku vedla dlouhá 

a nesnadná cesta lemovaná 
mnohými omyly ke vzniku 
dalších tiskařských 
technik, jako je hlu-
botisk, kamenotisk, 
ofsetový tisk, sítotisk 
a další speciální dru-
hy tisků až ke dneš-
ním zázrakům tech-
niky. Vždyť pro mne, 
který se ve staropac-
ké tiskárně vyučil a 
pracoval vedle sta-
rých mistrů Jágera, 

Švan-
d y , 
Vosáhly, Ví-
cha, Macháč-
ka, Mládka, 
Fejfara a dal-
ších byl pohled 
na první počí-
tač a na něm 
v y t v o ř e n o u 
sazbu něco 

velice nepochopitelného.
Do roku 1991 vznikal 

Achát, tedy jeho předchůdce, 
spolu s dalšími podobnými 
zpravodaji, velice prozaicky. 
Po přinesení rukopisu a vy-
psaní výrobního příkazu pu-
toval rukopis do sazárny, kde 
si ruční sazeč (metér) určil, jak 
veliké písmo, jak široký řádek 
použije, k čemuž mu sloužilo 

tzv. zrcadlo sazby (špígl). 
Tento nákres postavení článků 
na stránce spolu s fotografie-
mi dodává technický redak-
tor,který si propočetl, na kolik 

Každého, kdo alespoň jednou v životě navštívil tiskárnu, jistě do nosu udeřila vůně tiskařsých barev, která k výrobě novin, časo-
pisů a ostatních tiskovin neodmyslitelně patří. Ale víme vůbec, co takovému zhotovení periodika předchází? Pokusím se čtenářům 
v alespoň trochu přiblížit, co všechno předchází okamžiku, kdy si doma rozevře u kávy noviny nebo zpravodaj našeho města.

stránek asi přinesený rukopis 
(rkp.) vydá a podle toho si 
vytvořil z papíru tzv. maketu, 
která již obsahovala počet jed-

notlivých stránek, číslování a 
další technické podrobnosti, 
avšak v mnohých případech 
tuto činnost vykonává sám 
sazeč. Rukopis posléze puto-
val do strojové sazárny, kde 
se na sázecím stroji odlévaly 

jednotlivé řádky. Po vysáze-
ní řádky v tzv. špaltách, tzn. 
sloupcích putovaly na stůl sa-
zeče (tzv. štont), kde již metér 
prováděl vlastní sazbu (zlom) 
jednotlivých stránek, to zna-
mená ručně vysazoval titulky, 
přidával fotografie, rámečky, 
prostě podle svého grafického 
cítění (a nebo na přání autora) 
dotvářel jednotlivé stránky. 
Ty po zhotovení vždy vyva-
zoval provázkem, aby držely 
stránky pohromadě, než si pro 
ně přijel ze strojovny mistr 
tiskařský. Ale nepředbíhejme 

- ještě musel obtah stránky z 
malého lisu dostat do ruky ko-
rektor, aby zde vyznačil chyby 
- korektura se prováděla do-
mácí, autorská, po opravách 
byla tiskovina převezena do 
strojovny. Tam mistr tiskařský 
formy vyřadil do tiskového 
archu, zavřel železnými uzá-
věrkami do tiskového stroje a 
došlo k vlastnímu tisku. 

Po vytištění a patřičném 
zaschnutí přišly výtisky do 
knihárny, kde byly provedeny 
knihařské práce - falcování, 
skládání, šití, odtud již téměř 
hotová tiskovina putuje k ře-
začce, kde ji mistr ocelového 
nože dá konečnou podobu 
seříznutím na patřičný formát. 
Od řezačky do expedice, kde 
se tiskovina zabalila, a odtud 
již putovala k nám, čtenářům.

Tolik asi k nedávné době. 
V současnosti vypadá 

příprava i výroba městského 
zpravodaje stejně, ale úplně 
jinak.

Již rukopisy a jejich úprava 
je zcela odlišná od let nedávno 
minulých. Spousta dopiso-
vatelů již používá počítač, 
elektronickou poštu či přenos 
na jiném médiu - CD, disketa. 
Článků psaných rukou nebo na 
stroji již do tiskárny nedochází 
tolik. Po skončení uzávěrky si 
všechny rukopisy seřadím 
podle jejich obsahu - zprávy z 
města a městského úřadu, pří-
padně různé vyhlášky zaují-

Na fotografii příprava sazítka k vlastnímu sázení. Vlevo nahoře Johan 
Gutenberg (1400? - 1468), vlevo dole historická sazárna, vpravo naho-
ře princip zrcadlení - obtah litery
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mají vždy přední stránky, přes 
kulturu, programy městských 
kulturních zařízení až ke spor-
tu. Ke zhotovení zrcadla pou-
žívám již na počítači vytvoře-
nou stránku, kam jednotlivé 
stránky umístím a podle jejich 
velikosti a místa požádám 
autora o doplnění fotografií, 
případně nějaké ilustrační foto 
dodám sám. Poté sazeč napíše 
holý text příspěvků dodaných 
na papíře, aby vše již bylo v 
počítačové podobě, čili texty 
napsány a uloženy na disku 
počítače. Když mám všechny 
texty a fotografie pohromadě, 
dochází k vlastnímu zlomu. 
Sazba se provádí na počítači 
v programu Adobe InDesign, 
dříve v programech Ventura 
publisher a nebo PageMaker. 
Lepší grafickou ohebnost 
a přizpůsobivost prokazuje 
Corel, jehož jedenáctou verzi 
používám ke zhotovení inze-

ky, barevná škála a podobné 
technické podrobnosti. Filmy 
se překopírují pod speciální 
lampou na hliníkové desky, 
které se po vyvolání namon-
tují do ofsetového stroje. Není 
tedy používán tisk z výšky 
jako v minulosti, ale tisk of-
setový. Na dvoubarevce, na 
které můžeme tisknout dvě 
barvy současně, je proveden 
tiskařem vlastní tisk. 

Práce v knihárně je taktéž 
značně zjednodušena, když 
jsou archy falcovány několika 
lomy najednou. Řezač pak již 
na digitální řezačce provede 
stejně jako v minulosti ořez 
tiskoviny a expedice již nebalí 
jednotlivé balíky do papíru, 
ale využívá moderní vakuové 
baličky. 

Největší pokrok vidím jak 
ve zhotovení vlastní sazby, 
kdy se jednotlivé čísla uklá-
dají na disk a informace  dají 

Obrázek nahoře zachycuje tiskařského mistra a dlouholetého pracovní-
ka staropacké tiskárny pana Oldřicha Kryspína na dvoubarevce Adast 
při přípravě tisku.

Spodní snímek zachycuje část knihárny a stroj na skládání archů.
Vložený snímek zobrazuje sítotiskový stroj Svecia, na kterém se již 
dlouhých třicet let tisknou pla-
káty do formátu B1.
Foto archiv a M. Jiran

rátů nebo grafické doplnění. 
Po vyhotovení sazby „pro-
jedu“ text automatickou ko-
rekcí, která je součástí téměř 
každého programu, bohužel 
však ještě nedokonalou. Poté 
se sejde redakční rada, která 
diskutuje nad obsahem jed-
notlivého čísla, poukazuje na 
věcné chyby, prostě dotváří 
se vzhled graficky i obsahově, 
aby ke čtenáři přišlo číslo, kte-
ré by ho zaujalo i ukázalo na 
dění ve městě.

Po autorské i domácí ko-
rektuře se z dokumentu ex-
portem vytvoří soubor pdf., 
který putuje na osvitovou 
jednotku, kde se nasvítí na 
film. Na jednotlivých filmech 
jsou již stránky namontovány 
tak, jak přijdou do tisku, jsou 
zde pasovací a ořezové znač-

z nich se dají čerpat prakticky 
neustále, i za mnoho let, což 
nebylo v minulosti možné. 
Také v pestrosti grafiky, kdy 
lze docílit efektů, které v mi-
nulosti nebyly technicky mož-
né. V každé fázi přípravy se již 
dá vystopovat neustálé zlep-
šování výroby. Bohužel při 
dnešní dostupnosti grafických 
programů dochází mnohdy k 
výtvorům, nad nimiž odborník 
jen kroutí hlavou, neboť byla 
zcela opomenuta typografická 
pravidla.

A tak ve vzpomínkách 
zůstává vůně tiskařské černi 
a dávné mistrovství sazečů a 
knihtiskařů, pro které práce 
v tiskárně nebyla jen zaměst-
náním, ale hlavně životním 
posláním a koníčkem.

Richard Urban

Na snímku sazeči v osmdesátých letech minulého století
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Musím přiznat, že již 
dlouhou dobu jsme neměli 
návštěvnicky tak úspěšnou 
výstavu, jakou je výstava 
„Kouzlo loutek sochaře 
Vojtěcha Suchardy“, která 
byla zahájena 2. července v 
Suchardově domě ke 120. 
výročí narození našeho rodáka 
ve spolupráci a Uměleckou 
scénou Říše loutek z Prahy a 
potrvá do 19. září.

 Samotné zahájení výstavy 
v Suchardově domě mělo , jak 
také jinak, skutečně intimně 
rodinný charakter. Jsem rád, 
že se zahájení zúčastnila 
vnučka Vojtěcha Suchardy, 
akademická malířka Radana 
Hamsíková i umělcovi přátele 
z Říše loutek v čele s princi-
pálem ing. Janem Novákem, 
který se o výstavu nesmírně 
zasloužil. Mnozí lidé se divili 
tomu, proč jsem o zahájení vý-
stavy požádal ředitele Národní 
Galérie v Praze pana Milana 
Knížáka.

Při vernisáži se ukázalo, že 
to byl nápad šťastný. Milan 
Knížák hovořil laskavě, vlíd-
ně a s pokorou o svém obdivu 
ke členům rodu Suchardů, ale 
především z jeho slov byla 
cítit láska a obdiv k loutkám, 
které snad po celý život sbírá. 
Příjemnou atmosféru výstavy 
nám oživil i novopacký pa-
triot, pekařský mistr pan Ruda 
Kupka, který pro návštěvníky 
výstavy upekl báječné ban-
ketové pečivo. Tento osmde-
sátipětiletý mladík tím vzdal 
úctu Vojtěchu Suchardovi. 
Zajímavé je, že vlastně v den 
vernisáže to byl 101. rok, kdy 
jeho otec Karel Kupka, který 
se narodil přesně pře 125. léty 
(1. července) otevřel vlastní 
pekárnu naproti staré Geisle-
rově lékárně pod klášterem. 
Banketky všem chutnaly, ale 
především to bylo milé a pac-
ky hřejivé.

Takže, milé děti, rodiče, 
babičky a dědové, paní učitel-
ky a učitelé, prostě vy všichni, 
v nichž je nebo zůstala dětská 
duše, přijďte do Suchardova 
domu. Uvidíte to, co asi dlou-

ÚSPĚŠNOU VÝSTAVU KOUZLO LOUTEK VOJTĚCHA SUCHARDY
SI MŮŽETE V SUCHARDOVĚ DOMĚ POHLÉDNOUT DO 19. ZÁŘÍ.

ho vidět nebudete. Usmívat i 
mračit se na vás budou králo-
vé, princezny, princové, rytíři, 
pekelné baby-ježibaby, vod-
níci, čerti, skřítkové, broučci, 
čarodějové, kašpárkové, šašci, 
draci, víly, kostlivci, myslivci, 
řemeslníci, muzikanti, žraloci, 
zvířátka, Dlouhý, Široký i 
Bystrozraký a já nevím, kdo 
ještě - prostě všichni naši ka-
marádi. Ještě navíc se dozvíte, 
jak Vojtěch Sucharda dělal 

apoštoly pro Staroměstský orloj, 250 hlavic pilířů v 
chrámu Svatého Víta, sochy a pomníky. 

 K výstavě vydalo muzeum brožuru Vojtěch Su-
charda (1884-1968), kterou připravil M.Bařina za 
použití citací ze vzpomínek sochaře. Zdeněk Čejka 
je autorem CD s krásnými snímky loutek s použi-
tím životopisných dat o sochaři z výše zmíněného 
textu. Obojí si můžete v muzeu zakoupit. Derniéra 
výstavy se uskuteční vlastně ve velkém sále MKS v 
sobotu 18. září v 15 hodin vystoupením Umělecké 
scény Říše loutek z Prahy, která zahraje s loutkami 
Vojtěcha Suchardy představení „Vy neznáte Kru-
tihlava?“. A to bude tedy něco opravdu nádherné-
ho, už se těším. 

 Přijďte se na loutky Vojtěcha Suchardy do 
Suchardova domu podívat. Chválili cizí, budete 
spokojeni snad i vy.

 
 Na setkání v Suchardově domě se těší se všemi 

pracovníky muzea
 Miloslav Bařina

VÝSTAVA LOUTEK 
VOJTĚCHA SUCHARDY
V SUCHARDOVĚ DOMĚ  
KONČÍ V NEDĚLI 19. ZÁŘÍ 
2004 VE 12 HODIN.
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Zatím co lídr druhé atle-
tické ligy mužů skupiny C, 
Slavoj Stará Boleslav, dokázal 
v sobotu ve svém prostředí 
na stadionu v Houšťce, kde 
Emil Zátopek před padesáti 
lety lámal české a světové 
rekordy, bezpečně, téměř o 50 
bodů zvítězit a tím si již téměř 
jistě říci o postup do 1. ligy, 
týmy na 2. – 5. místě tabul-
kou řádně zamíchaly. Atleti 
Trutnova poněkud zůstali za 
svými bodovými hodnoceními 
z předcházejících dvou kol a 
museli se tentokráte spokojit 
až se šestou příčkou.  Tím také 
přenechali svoje celkové dru-
hé místo atletům České Lípy. 
Novopačtí sokolové, kteří si 
za chůzi Chaloupky, Dlouhé-
ho, Vágenknechta a Suchardy  
přivezli do Boleslavi 33 body, 
sice zde získali ještě o tři body 
více než ve 2. kole v Chrudimi 
a skončili rovněž i zde čtvrtí, 
ale čáru přes rozpočet jim udě-
lali borci z Kavalieru Sázava, 
kteří si překvapivě vybojovali 
druhé místo a dostali se tak 
v celkovém účtování před 
ně. Tabulka na 2. – 5. místě 

je ovšem velice vyrovnaná a 
průvan do ní může přinést již 
4. kolo koncem srpna v České 
Lípě, kde domácí si budou 
chtít jistě udržet druhou pozi-
ci, nebo i páté kolo začátkem 
září na novopackém stadionu. 

Výkonnost ve většině 
disciplín se proti minulým 
dvěma kolům značně zvedla a 
výkony, které dříve bodovaly, 
odsunují dnes atlety za desáté 
nebodované místo. V celku 
novopackých sokolů nejvíce 
bodují již tradičně Vlačiha a 
Pajurek, kteří obsadili prvá 
dvě místa v dálce. Pajurek 
vyhrál s velkou převahou 400 
m př. a v krátkých překážkách 
skončil pátý. Vlačihovi ještě 
patřila třetí příčka ve výšce 
a pátá v kouli. Znatelná byla 
neúčast vítěze minulého kola 
novopackého oštěpaře Hože, 
který mohl vysoko bodovat. 
Juniorský mílař Ondřej Se-
hnal bodoval v obou středních 
tratích, které opět patřily jičín-
skému běžci,  hostujícího v 
Trutnově, Luboši Pokornému. 
Na těchto tratích chyběl pro 
nemoc sokolům výborný žák 

Tomáš Buřil. Na 3000 m př. 
se dokázal prosadit bývalý 
chodec, dnes již triatlonista 
Ruda Cogan. Do bodové po-
kladnice přispěl svým třetím 
místem v oštěpu Tomáš Slá-
ma, kterému zdravotní problé-
my limitují značně výkonnost, 
neztratil se ani Ondřej Bařina 
jak v oštěpu, tak i v kladivu. 
Ani bod nezískali sokolové ve 
sprintech, včetně štafety, ani v 
trojskoku a tyči, kde chyběl 
Standa Albrecht a zarážející 
je, že ani v packé silné disci-
plině v hodu diskem, kde ten-
tokráte Bařina nestartoval. 

Vítězové a bodující soko-
lové - 100 m: 1. Ogoun (SB) 
11,10, 200 m: 1. Ogoun (SB) 
22,61, 400 m: 1. Gregor (Sáz) 
50,75, 800 m: 1. Pokorný 
(Tr) 1:56,64, 7. Sehnal (NP) 
2:02,5, 1500 m: 1. Pokorný 
(Tr) 4:08,59, 8. Sehnal (NP) 
4:23,02, 110 m př.: 1. Grab-
müller (Tr) 15,51, 5. Pajurek 
(NP) 16,49, 400 m př.: 1. Pa-
jurek (NP) 56,53, 3000 m př.: 
1. Michálek (SB) 9:57,04, 5. 
Cogan (NP) 10:22,51, Štafeta 

Ví tězs tv í  V lač ihy  a  Pa ju rka  ve  2 .  l i z e

Skončené soutěže teni-
sových družstev potvrdily 
úspěchy, které dosáhli mladí 
tenisté na okresních přebo-
rech. Kategorii mladších žáků 
ovládl Faltejsek po výhře nad 
Matoušem, oba pak zvítězili 
ve čtyřhře. Finále mlad-
ších žákyň skončilo výhrou 
Krausové nad Voráčkovou, 
přebornicí starších žákyň se 
stala Hepová po výhře nad 
Krausovou. Čtyřhru obou 
žákovských kategorií vyhrály 
Grundová s Voráčkovou. Ve 
starších žácích zvítězil Řehák 
po souboji s Krausem. Oba 
hráči si finále zopakovali i v 
kategorii dorostenců. Čtyřhru 
starších žáků vyhráli Řehák 
s Krausem, dorosteneckými 
přeborníky se stali Řehák s 
Petráčkem. Na oblastních 
přeborech za účasti nejlepších 
hráčů kraje se prosadila Krau-
sová, která obsadila třetí místo 
ve dvouhře mladších žákyň 

a Faltejsek, který ve stejné 
věkové kategorii získal třetí 
místo ve čtyřhře.

Družstvo mladšího žactva 
ve složení Faltejsek, Šmidr-
kal, Malý (host. z L. B.), 
Matouš, Krausová, Voráčková 
a Grundová dosáhlo historic-
kého úspěchu v podobě tře-
tího místa v nejvyšší soutěži 
kraje Wilson Tour. Také starší 
žáctvo podstupuje srovnání s 
nejlepšími ve východočeské 
oblasti v ČS Kadet Tour. O 
velice solidní páté místo se za-
sloužili Řehák, Krause, Obor-
ník, Hakl, Faltejsek, Hepová a 
Krausová. Po letech půstu se 
opět podařilo sestavit družstvo 
dorostu, které vstoupilo do 
soutěže třetím místem. Oddíl 
reprezentovali Petráček, Šec, 
Řehák, Krause, Kudrnáčová 
(host. JC), Hepová a Moráv-
ková. Družstvo dospělých 
skončilo v oblastní soutěži II. 
třídy na třetím místě, přičemž 

4x100 m: 1. Stodůlky 43,82, 
chůze 10 km: 1. Chaloupka 
(NP) 45:28, 2. Dlouhý (NP) 
51:06, 4. Vágenknecht (NP) 
58:50, 5. Sucharda (NP) 1:00:
17, výška: Janků (ČL) 2,25, 3. 
Vlačiha (NP) 1,95, dálka: 1. 
Vlačiha (NP) 709, 2. Pajurek 
(NP) 670, trojskok: 1. Janků 
(ČL) 14,09, tyč: 1. Valenta 
(Li) 4,10, koule: 1. Šusta (Sáz) 
14,42, 5. Vlačiha (NP) 13,13, 
disk: 1. Němec (Sto) 38,68, 
oštěp: 1. Květ (Sto), 67,77, 3. 
Sláma (NP) 53,95, 4. Bařina 
(NP) 50,03, kladivo: 1. Kru-
pička (Sáz) 43,72, 4. Bařina 
(NP) 40,57, 10. Polívka (NP) 
27,80.

Pořadí ve 3. kole: 1. TJ 
Stará Boleslav 199,5 (8), 2. 
Kavalier Sázava 154 (7), 3. 
AC Česká Lípa 142 (6), 4. 
Sokol Nová Paka 128 (5), 5. 
AFK Chrudim 117,5 (4), 6. 
Lokomotiva Trutnov 107 (3), 
7. Jiskra Litomyšl 95 (2), 8. 
Sokol Stodůlky 52 (1).  

Míla Pour

Novopacký tenis  na  pře lomu sezony
od postupu do vyšší soutěže 
ho dělila jediná výhra. V zápa-
sech bodovali Erban, Krause, 
Stránský, Machek, Šormová, 
Sádlová a Peštová. Senioři 
ve složení Krejcar, Hylmar, 
Pospíšil, Dlabola a Sádlo se 
po loňském postupu zdárně 
poměřili s těžší konkurencí a 

bez problémů si zajistili účast 
v soutěži i v následujícím 
roce. Soutěže žactva okresů 
Semily a Jičín se zúčastnila 
dvě družstva složená hlavně 
z našich nejmenších. Výbor 
oddílu děkuje hráčům, trené-
rům a vedoucím družstev za 
vzornou reprezentaci.
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Dvaatřicet 
centimetrů 

od sedmnáctky 
Michala Tlapáka 

Packý koulař v zele-
ném vojenském suknu, v 
současné době závodící 
pod trenérem Brabcem 
za Duklu Praha, se blíží 
pomalu k sedmnácti met-
rům, které si dal za cíl letos 
překonat. Začátkem srpna  
na atletických mítincích 
pořádaných v rámci vý-
chodočeského atletického 
turné v Dobrušce a Novém 
Městě n. M. slavil dvě ví-
tězství. V Dobrušce poslal 
své nářadí těžké 7,26 kg na 
značku 16,68 m a v Novém 
Městě n. M., kde ještě 
bojovali kladiváři a dis-
kařka Racková o letenku 
na Olympiádu,  se musel 
smířit s výkonem 16,46 m, 
který mu i tak mu stačil k 
jasnému vítězství.   (po)

Tradiční Novopacké pochody
Odbor KČT Nová Paka pořádá v sobotu 25. září 2004 již 

39. ročník známé tradiční Novopacké pochody. Tato akce 
se koná v rámci 85 let trvání organizované turistiky v Nové 
Pace. Start všech pochodů je od 6 hodin v sokolovně v Nové 
Pace. Každý pochod se jde nejprve ke Stavskému kostelíčku 
sv. Petra a Pavla. Od kostelíčka pokračují nabízené pěší trasy 
na 50 km, 38 km, 31 km a 19 km.

Nejdelší trasa „Novopacká 50“ směřuje přes Lužany 
do Konecchlumí k památníku Viléma Konecchlumského a 
dále do Libína k památníku spisovatele Aloise Jiráska a k 
rozhledně na Chlumu nad Hořicemi. Trasa pokračuje dále ke 
kostelíčku na Byšičkách a přes Lázně Bělohrad směřuje do 
cíle v Nové Pace.

Trasa na 38 km vede stejně až do Libína a dále přes Lázně 
Bělohrad do Nové Paky. Trasa na 30 km vede stejně až do 
Konecchlumí a potom směřuje přes Mlázovice, Choteč a 
Hřídelec do cíle v Nové Pace. Nejkratší trasa na 19 km vede 
od Stavského kostelíčku do Hřídelce a přes Studénku do N. 
Paky. V cíli všech pochodů čeká každého účastníka malé ob-
čerstvení a diplom za účast.

Přijďte se i vy projít naším Podkrkonoším v barevné kráse 
podzimu.

Josef Tauchman

O prázdninách si mohou 
zájemci o orientační běh 
vybrat z mnoha vícedenních 
závodů v České republice i 
zahraničí. I my jsme si vybrali 
některé ze široké nabídky. 

Mistrovství světa veteránů 
WORLD MASTER ORIEN-
TEERING CHAMPIONSHIP 
v orientačním běhu se letos 
konalo v Italském Asiagu. 
V předhůří Dolomit se sešlo
3 285 závodníků ve věku 35 – 
90 let z třiceti osmi zemí světa. 
Nejvíce jich přijelo z Norska, 
Finska a Švédska. Ale nechy-
běli závodníci i z atraktivních 
zemí jako je Jižní Afrika, 
Austrálie, Nový Zéland, USA, 
Kanada a Japonsko. Nejvíce 
závodníků startovalo u mužů 
i žen ve věkových kategoriích 
55 a 60 let. Nejstarší muž byl 
z Finska a žena ze Švédska, 
oba startovali v kategorii 90 
let.Z České republiky zde star-
tovalo 98 orientačních běžců, 
z našeho sportovního klubu 
to byli Jarda Kalibán a Karel 
Novák v kategorii M50, Jana 
Nováková v kategorii W45 a 
Jiřina Kalibánová v kategorii 
W50.Závodníky zde čekaly 
zajímavé terény na velké ná-
horní plošině nad Asiagem v 
nadmořské výšce 1400 – 1600 
m. Běžely se zde tři závody. 
První kvalifikační závod se 

běžel v alpském terénu, s přík-
rými svahy, jehličnatým lesem 
s různými stupni průběžnosti 
plný kamenů a skalních oblas-
tí a druhý kvalifikační závod 
v mírně zvlněném terénu, 
kde se smíšený les střídal s 
pastvinami. Stejný prostor vy-
brali pořadatelé i pro finálový 
závod.Nejlépe se dařilo Jiřině 
Kalibánové, která těsně po-
stoupila do A-finále, kde, jak 
říká, běžela snad svůj nejhorší 
závod a obsadila 78.místo. 
Ostatní běželi B-finále. Jana 
Nováková zde obsadila 45. 
místo (celkově skončila ve 
své kategorii na 125.místě). 
Jarda Kalibán obsadil 8. místo 
(88. místo v kategorii) a Karel 
Novák skončil na 20. místě 
(celkově 100. místo).

16. – 18.7. se běžely tří-
denní závody v Chacholicích 
u Chrasti BOTA VYSOČI-
NA CUP 2004. Zde Denisa 
Vágnerová (D16B) obsadila 
celkově 7. místo, Honza Ho-
rák (H16B) 18. místo, Martin 
Dytrych (H18C) 12. místo a 
Jirka Novák (H21) 28. místo. 

22. – 25. 7. se běžely 
mezinárodní 5denní závody 
GRAND PRIX SILESIA ve 
Vidnavě. V zajímavém terénu 
se dařilo i našim závodníkům. 
Radek Brendl (H14B) obsadil 
celkově 4.místo, Honza Ho-
rák (H16B) 6.místo. Zdeněk 

Novák (H21B) 6.místo a 
Filip Antoš (H21C) 1.místo. 
V ženách dobře běžela Ivana 
Tauchmanová (D21B), které 
patřilo 12.místo. Z veteránů 
nejlépe běžel Karel Novák 
(H50A) a obsadil celkově 
5.místo.

Dalšími prázdninovými 
závody bylo 5 Dnů OB, které 
se běžely 4. – 8. 8. na Sva-
té Kateřině. I zde se našim 
závodníkům dařilo. Ivana 
Tauchmanová (D21B) obsadi-
la celkově 3. místo, Eva Huš-
ková (D45B) 2. místo, Zdeněk 
Novák (H21E) 10.místo a Ka-
rel Novák (H50A) 5. místo.

Do konce prázdnin nás 
čekají ještě dvoje závody – 
PĚKNÉ PRÁZDNINY S OB 
V ČESKÉM RÁJI a CENA 
VÝCHODNÍCH ČECH.

************************
PŘIPRAVUJEME ve spo-

lupráci s DDM Stonožka spor-
tovní kroužek pro děti dru-
hých a třetích tříd, kde kromě 
všeobecné sportovní přípravy 
bude zařazena i základní práce 
s mapou a buzolou. A pokud 
se tento sport dětem zalíbí, 
budou mít možnost registrovat 
se v našem sportovním klubu 
a specializovat se na tento 
pěkný sport.

Kaji

Sportovní  k lub lyžování  a  
or ientačního běhu

 Ruda Cogan 
přeborníkem 

kraje v triatlonu
Za ideálního počasí a znač-

ného zájmu diváků uspořádal 
oddíl packého triatlonu spolu s 
organizací Koupaliště a kemp 
Pecka v areálu peckovského 
koupaliště a jeho okolí 5. 
závod Novopackého poháru 
v triatlonu, který byl zároveň 
prvním mistrovstvím Králové-
hradeckého kraje a přeborem 
Novopacka.

Sobotní triatlon absolvova-
li závodníci ve sprinterských 
objemech – 700 m plavání 
v osmi kolech v plaveckém 
bazénu, 23 km kolo, na jed-
nom okruhu s jedním velkým 
stoupáním hned po startu, a 
5,1 km běhu ve třech okruzích 
okolo koupaliště. K závodu 
nastoupilo 16 startujících ve 
zlatém, licencovaném, pohá-
ru, 6 triatlonistů ve stříbrném 
poháru a 2 štafety, kdy každý 
závodník absolvoval pouze 
jeden úsek.

V mužích zvítězil v katego-
rii krajský přebor novopacký 
Rudolf Cogan, v juniorech 
jeho svěřenec, student ISŠ 
Nová Paka Petr Soukup z 
Delfinu Jičín, v mužích nad 
40 let Jaromír Sirůček z Labe 
Tri Klub a v ženách Gabriela 
Kozmová z téhož klubu.

Ve zlatém poháru se v nej-
lepším světle ukázal, prozatím 
třetí v celkovém hodnocení po 
4 kolech, Antonín Konopka, 
který si svým vítězstvím start 
– cíl vybojoval postup na 
druhou příčku po peckovském 
pátém kole.  Ve stříbrném po-
háru, druhý v zatímním pořadí 
Petr Novotný z Úpice, sice 
zvítězil, ale ani toto vítězství 
ho neposune na prvé místo 
v celkovém hodnocení před 
jeho jmenovce, boleslavského 
Pavla Novotného. 

Výsledky Zlatého poháru: 
1. Antonín Konopka ( Triat-
lon Bižuterie Jablonec) 1:06:
48 - plavání 10:25 – 1.depo 
0:27 - kolo 37:04 - 2.depo 0:
22 - běh 18:30, 2. Petr Soukup 
(Delfín Jičín) 1:09:15 – 10:49 
–0:41 – 38:57 – 0:20 – 18:28, 
3. Tomáš Kozel (SK TT Ko-
vosvit) 1:09:46 – 13:07 – 1:
00 – 36:43 – 0:26 – 18:30 4. 
Rudolf Cogan (TJ Nová Paka) 
1:11:44 – 12:55 – 0:30 . 37:17 
– 0:33 – 20:29     -po-
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Jičíňák v dresu Novopacké 
Tělovýchovné jednoty Petr 
Soukup zvítězil v Táboře 
v nabitém dorosteneckém 
Mistrovství České republiky 
v triatlonu. Jak nám sdělil 
trenér tohoto talentovaného 
triatlonisty Ruda Cogan, je to 
nečekaný úspěch jeho svěřen-
ce. „Předpokládali jsme boj o 
třetí místo, ale vynikající jízda 
na kole, kde dosáhl Petr Sou-
kup nejlepší čas, mu umožnila 
bojovat v poslední disciplině o 
prvé místo, což se mu po vý-
borném běhu, opět s nejlepším 
časem, povedlo“, řekl Ruda 
Cogan. 

Po své nejslabší disciplině 
- plavání na 750 m a celkem 
značné ztrátě v prvém depu 
naskočil Petr Soukup na kolo 
jako desátý se ztrátou 20 se-
kund na 2. závodníka. Díky 
velice aktivní a bojovné jízdě, 
kde mladí triatlonisté ve znač-
ném vedru překonávali trať 
dlouhou 25 km, předjel šest 
závodníků, což mu umožnilo 
vystartovat do závěrečného 5 
km dlouhého běhu na čtvrté 
pozici. Běh se Petrovi Sou-
kupovi opět povedl výborně. 

Petr Soukup nejlepším dorostencem v Česku 
Nejprve předběhl třetího tri-
atlonistu, s tím se nespokojil a 
dal se do stíhání prvých dvou. 
Pět set metrů před cílem již 
byl stříbrný a v cílové rovince 
mu neodolal ani zatím vedou-
cí závodník Tomáš Kroupa. 
Novopacký triatlonista měl i v 
běhu nejlepší čas a po zásluze 
se stal nejlepším dorostencem 
v České republice.

„Pro příští rok v kategorii 
juniorů by se měl Petr Soukup 
pokusit o start na mistrovství 
Evropy, kde startují nejlepší 
čtyři junioři z České repub-
liky. Probojovat se do této 
čtyřky, na to Petr Soukup má“, 
řekl nám spokojený trenér.

Výsledky mistrovství Čes-
ké republiky dorostenců: 1. 
Petr Soukup (TJ Nová Paka) 
1:07:18,5 – plavání 11:30,8 
(10) – depo 01:42 - kolo 37:
10,0 (1) – běh 16:55,8 (1), 2. 
Tomáš Kroupa (OLYMPO 
TEAM) 1:07:19,0 – 10:38,9 
(4) - 01:20 – 38:22,6 ( 9) 
– 16:57,7 (2), 3. Lukáš Purkar 
(HYZL TEAM) 1:07:27,3 
– 10:37,3 ( 6) – 01:37 – 37:
59,9 ( 7) – 16:57,7 (3).

-(po)-

Sokolské slavnosti na Slovensku
První červencový víkend se uskutečnily 2. sokolské tělový-

chovné slavnosti v malebném slovenském městečku Skalice.Ve 
čtyřdenním bohatém programu se střídaly sportovní soutěže, 
přehlídka pódiových skladeb, průvod cvičenců a především 
hromadná vystoupení.

Mezi skladby určené  slovenským malým i velkým cvičen-
cům zařadili pořadatelé i vystoupení dvou českých. Ženy za 
doprovodu nádherné Dvořákovy hudby s motivy písně Kde 
domov můj zacvičily skladbu Jariny Žitné a Ireny Drábkové 
– Můj domov. Celkem se na zimním stadionu představilo na 
435 žen zejména z Moravy a Slezska. Jejich vystoupení sklidilo 
obrovský aplaus, který začal nástupem žen a skončil až jejich 
odchodem.

Téměř na závěr programu nastoupilo slavnostním pochodem  
přes 400 cvičenců Věrné gardy. Mezi těmito cvičenci byli i no-
vopačtí a jičínští sokolové. Nadšenému publiku  zacvičili svou 
skladbu – Pocta Werichovi – autorky Jariny Žitné. Na motivy 
písní Voskovce a Wericha předvedli precizní cvičení společné 
pro nejstarší muže a ženy. Diváky zvedali ze sedadel bezvad-
ným pochodem, provedením cviků, nadšením, hrdým držením 
těla a především svojí účastí, neboť mnohý cvičenec a cvičenka 
měli na bedrech již 8 křížků a mnozí i více. 

Čeští sokolové byli na Slovensku vřele přivítáni, jejich sklad-
by po zásluze ocenili diváci i pořadatelé. Nebyli však sami . Do 
Skalice přijeli zástupci z Ameriky a Rakouska. Všichni se před-
stavili občanům města v průvodě s župními i státními vlajkami.

Těmito krásnými slunečnými dny zakončili cvičenci letošní 
sokolský rok. Každé pondělí a čtvrtek se scházeli mladí, starší i 
nejstarší sokolové na pravidelných cvičebních hodinách. Své so-
kolské – NAZDAR – si zas řeknou v prvním zářijovém týdnu. 

Mgr. Dana Rejmontová

Na pozvání německých přátel z Görlitzu se kuželkáři TJ 
Nová Paka zúčastnili v červenci kuželkářského turnaje. Na 
nově vybudované čtyřdráze v Görlitzu se turnaje účastnilo 5 
domácích družstev a naše šestičlenné družsvo. V konečném 
pořadí se Pačáci neztratili a obsadili po zásluze 3. místo za 
družstvy SV GW Uhsmannsdorf - 2426 a KSV Neisetal 1 - 
2436. Za Novopacké družstvo hráli: Gottštein 416, Bajer B. 371, 
Fajfer 424, Weihrauch 366, Čermák 414 a Vydra 401 celkem 
- 2392. V jednotlivcích se na třetím místě umístnil Jarda Fajfer, 
a to o pouhé dva body za vítězem. 

Na fotografii naše družstvo s pohárem za 3.místo v družstvech 
a v jednotlivcích. 

KUŽELKÁŘSKÝ 
TURNAJ

Aquabalancing 
v Lázních Bělohradě 2. – 3. 10. 2004. 

Práce s tělem ve vodě 340C teplé. 

Nově vyvinutá forma terapie, která harmonicky spojuje 
prvky jemné masáže s mobilizaci kloubů, strečinkem, 
prací s dechem a energií. 

Info. 493 72 1356, email: erlebach@massagetische.cz, 
www.massagetische.cz

Cvičení Klubu sportu pro všechny.
Již od září se opět setkáme v tělocvičnách. Začínáme 6. září. 

První hodina Power Yogy na náměstí je již 1.září od 19. hodin
Děkujeme Věře Martincové za letní cvičení. Rozvrh hodin na 

www.vendi.cz.   Vendula Suchardová

Slunná Itálie
V pátek 2. července jsme odjížděli z Paky na 
týdenní pobyt do Marceli Numana  ve střední 
Itálii. Kromě koupání jsme měli v programu i 
ranní Power Yogu s Vendulou a podvečerní 
kondiční cvičení se Sváťou. 

Počasí nám celý týden přálo. Máme v plánu i 
příští rok uskutečnit týden u moře s pohybo-
vou aktivitou.



23

B A S K E T B A L

V nastávající sezoně bude 
v soutěžích zastupovat packý 
basketbal deset družstev

Proti loňské sezoně se pačtí 
basketbalisté opět rozrostli. 
Do soutěží v nastávající se-
zoně přihlásili celkem čtyři 
dospělé a šest mládežnických 
celků. 

Z dospělých týmů bude 
áčko žen již pátou sezónu hrát 
druhou nejvyšší soutěž v Čes-
ké republice – 2. ligu, která je 
řízena Českou basketbalovou 
federací. Vynikajícími vý-
sledky v loňské sezoně, kdy 
sokolky skončily na 3. místě, 
což bylo prvé nepostupové 
místo do 1. ligy, měly by so-
kolky i v nastávající sezóně 
patřit k těm lepším celkům. 
Zbývající tři týmy dospělých 
budou hrát soutěže v rámci 
oblasti východních Čech. Béč-
ko sokolek bude hrát oblastní 
přebor, ve kterém v loňském 

Na Studénce se hrálo po třinácté
Silvestr r. 2003 byl posledním dnem otevření oblíbeného hostince „Helvetia“, se kterým 

bylo od prvního ročníku spojeno pořádání populárního turnaje v nohejbalu dvojic - „Helvetia 
Cup“ (ještě jednou dík za vše p. E. Langmayerové, dlouholeté prezidentce turnaje).

Co bude dál? Skončí také tradiční nohejbalový turnaj? Odpověď dali jeho samotní účastní-
ci a přátelé této akce. Vyslovili jasné „ano“! Přiložili však také ruce k dílu a v nových podmín-
kách uspořádali s novým názvem „Studénka Cup“ 13. ročník srovnatelný s těmi minulými.

Se zásobováním pomohla firma Max, s dopravou J. Soviár mladší. Stánek s občerstvením 
perfektně „zvládli“ Václav Gernat a František Koloc. Spoustu času přípravě věnoval poslední 
aktivní účastník všech ročníků – Martin Andrle. O bezchybný chod se opět staral F. Vitoch.

Hrálo se nejprve ve dvou skupinách (po 4 družstvech), první dva celky postoupily do se-
mifinále, v závěru se hrálo o umístění.

Zápasy byly vyrovnané, o výsledku rozhodovaly převážně koncovky utkání. A skupinu 
vyhráli otec a syn Jislovi, B skupinu „domácí“ Šimek, Kristián. V semifinále nejprve Jislové 
těsně prohráli s M. Fajfrem a Bajerem, Šimek s Kristiánem si pak poradili s Vintrem a P. 
Machem. V boji o 3. místo Vintr s Machem porazili ve třech setech Miloše a Lukáše Jislovy. 
Finále přineslo vyrovnaný souboj. Závěr třetího (rozhodujícího) setu nakonec patřil šťastným 
Radku Šimkovi a Petru Kristiánovi, kteří přehráli Martina Bajera s Milošem Fajfrem.

Uznání však patří všem, kteří v žáru tohoto léta předvedli bojovné výkony, smysl pro fair 
play a neváhali pomoci při úpravě hřiště a přípravě turnaje. Výborná atmosféra ze hřiště se 
přenesla i na večerní vyhlášení výsledků. To se tentokrát konalo v prostoru za Kulturním do-
mem. Hojnost jídla a pití pro všechny (od nemluvňat až po dědečky a babičky), ale i pohoda, 
dobrá nálada, vzpomínky, zážitky, další plány – to vše umocněno melodiemi v podání muzi-
kantské legendy Jaroslava Čeřovského jen zvýraznilo příjemné pocity všech, kteří strávili den 
s tradičním sportem na Studénce.

A tak – za rok na shledanou...
   Pro úplnost konečné pořadí:
   1. Radek Šimek, Petr Kristián
   2. Miloš Fajfer, Martin Bajer
   3. Tomáš Vintr, Pavel Mach
   4. Miloš Jisl, Lukáš Jisl
   5. Zdeněk Ryba, Ladislav Horák
   6. Martin Andrle, Radek Mach
   7. Pavel Fajfer, Lukáš Koloc
   8. Bohumil Šmika, Marek Šmika

Mgr. František Vitoch

roce zvítězilo a zajistilo si 
postup do 3. ligy. Toto místo 
basketbalový oddíl popustil 
ženám ze Slaného. Tým béčka 
by měl umožnit hrát závodně 
basketbal hráčkám, které se 
zatím výkonnostně nemohou 
plně realizovat ve 2. lize a 
samozřejmě se plně otevřít 
mladším hráčkám. Dvojičku 
tvoří sokolky s BSK Jičín 
a dále se utkají s Chrudimí, 
Havlíčkovým Brodem, Pardu-
bičkami, Přeloučí, Ústím n. O. 
a Týništěm.

A družstvu mužů v loňské 
sezoně unikl postup z oblastní-
ho přeboru do 3. ligy o vlásek, 
ale ani letos to nebudou mít v 
nově přejmenovaném oblast-
ním přeboru na Východočes-
kou ligu lehké. Vzhledem k 
tomu, že nikdo z družstva ne-
odchází, bude družstvo i letos 
patřit k favoritům. Áčko mužů 
se utká s Hořicemi, se kterými 

tvoří dvojici, s Holicemi, s 
Chrudimí, Českou Třebovou, 
Trutnovem, Litomyšlí, Ná-
chodem, Vysokým Mýtem, 
Sokolem Hradec Králové B, 
Chocní, Chlumcem, Teslou 
Pardubice B a Heřmanovým 
Městcem. 

Po několikaletém odmlčení 
přihlásil oddíl letos do soutěží 
i zálohu áčka. Družstvo bude 
hrát přebor Královéhradecké-
ho kraje a jeho hlavním úče-
lem bude zvyšovat výkonnost 
mladých hráčů a připravovat 
je do A družstva mužů. Bas-
ketbalové béčko se utká s ná-
sledujícími soupeři: Vamberk, 
Hořice B, Náchod B, Nový 
Bydžov, Dobruška, Jilemnice, 
Jaroměř, Jičín a Turnov.

Z šesti mládežnických 
celků jsou v současné době 
největší nadějí pro posílení 
mužské základny packého 
basketbalu v příštích letech 
mladší dorostenci, kteří budou 
hrát Královéhradecký krajský 
přebor a někteří z nich záro-
veň pendlovat do B družstva 

mužů. Za soupeře budou mít 
mladí pačtí sokolové týmy 
Jičína, Trutnova, Rychnova, 
Lomnice, PP Hradec Králové 
B a Jilemnice. 

Dalším packým družstvem 
v soutěžích jsou mladší žáci, 
kteří budou hrát kvalifikaci 
o postup do žákovské ligy. V 
případě, že budou neúspěšní, 
utkají se v severní skupině 
oblastního přeboru s Jilem-
nicí, Jičínem a Rychnovem. 
Po ukončení prvé části budou 
obě skupiny uspořádány dle 
výkonnosti. 

V nejmladších třech týmech 
budou reprezentovat packý 
basketbal ve společných ob-
lastních přeborech společně 
dohromady chlapci a děvčata. 
Ve starším minižactvu má 
packé družstvo za soupeře 
celky SŠB Pardubice, Holice, 
Sokol Hradec Králové, Tur-
nov, Přelouč, BK Pardubice 
a Svitavy. Mladší minižac-
tvo bude mít ve své severní 
skupině tyto soupeře: Jičín, 
PP Hradec Králové, Trutnov 
(chlapci), Trutnov (dívky) a 
Jaroměř. Ti nejmladší novo-
pačtí adepti basketbalu budou 
hrát v kategorii minižáci a 
jejich soupeři jsou BK Pardu-
bice, Sokol Hradec Králové, s 
Tesla Pardubice, s Havlíčkův 
Brod a se SŠB Pardubice. 

Poslední packý mládežnic-
ký tým mladších žákyň, který 
bude hrát rovněž oblastní 
přebor, bohužel ještě všechny 
své soupeřky nezná. Většina 
soutěží začíná poslední víkend 
v září a první víkend v říjnu.

Míla Pour

Naši atleti jsou 
stále pátí

Za chladného a polojasné-
ho počasí proběhlo za výborné 
organizace minulou neděli 
v České Lípě čtvrté kolo 2. 
atletické ligy skupiny C. No-
vopačtí atleti, i když postrá-
dali ve svém středu několik 
závodníků, zvláště oštěpařů, 
kteří v minulé sezoně byli stá-
lými dodavateli bodů, získali 
podobně jako ve 3. kole čtvrté 
pořadí a  předstihli tak opět 
tým Trutnova. 

V celkovém pořadí po 4 
kolech  již dýchají atletům z 
Krakonošova města na záda. 

-po-
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B A S K E T B A L

Nedávno přijela z USA na 
necelé dva měsíce podívat 
se za rodiči, ale i za svými 
kamarádkami odchovankyně 
packého basketbalu Petra 
Kulhánková. Využili jsme její 
návštěvy a popovídali jsme si 
s ní o tom, jak prožila již dru-
hý rok ve Spojených státech a 
jaké má další studijní a basket-
balové plány.

 „Můj druhý rok v Genes-
se Community College byl 
opravdu hezký. Jelikož jsem 
už neměla žádné jazykové 
bariery, můj pobyt jsem si 
opravdu užila. Navštívila jsem 
několik zajímavých míst jako 
například NHL zápas v Buf-
falu či návštěva Bostonu. Tam 
jsem navštívila i světoznámou 
Harvardskou univerzitu. Ško-
la mě opravdu bavila. Získala 
jsem zde plné stipendium a 
měla jsem ještě možnost si zde 
přivydělat. Ve škole probíhala 
rekonstrukce, takže jsem s 
ostatními pomáhali, kde bylo 
potřeba. Práce byla rozma-
nitá, takže jsme se nenudili. 
Školu jsem, úspěšně dokončila 
na konci května.“

Ke své basketbalové čin-
nosti Petra poznamenala: 
„Náš basketbalový tým do-
sáhl velmi slušných výsledků. 
Chyběl nám jediný vyhraný 
zápas, abychom se dostali 
na celonárodní mistrovství 
celých Států. Bohužel jsme 
prohráli, i když pouze o dva 
body, poslední finálový zápas 
v play off. Náš přemožitel, 
družstvo Monroe Community 
College z Rochesteru, na-
konec vyhrálo celý národní 
turnaj. Určitě bychom dosáhli 
nějakého pěkného umístění 
také.“ Osobně se Petře vedlo 
druhým rokem lépe než rok 
před tím, kdy získávala hlav-
ně zkušenosti s americkým 
basketbalem. Svým letošním 
průměrem na utkání 12 bodů a 
7 doskoků patřila do základní 
pětky družstva.

Školní tým, za který Petra 
hraje, trénoval každý den 

dvě hodiny a k tomu děvčata 
třikrát týdně posilovala. Je-
jich celek sehrál 30 zápasů. 
Sezónu měly hráčky poměrně 
krátkou, začínaly až od polo-
viny listopadu. Většinu utkání 
sehrál jejich školní tým až v 
letošním roce, kdy někdy hrá-
ly studentky 3-4 zápasy týdně. 

Náročné to bylo zvláště vzhle-
dem dlouhému cestování. „To 
víte, že se druhý den do školy 
ani moc nechtělo“, řekla nám 
Petra Kulhánková. 

Na otázku rozdílu českého 
a amerického basketbalu nám 
Petra řekla: „Rozdíl mezi čes-
kým a americkým basketbalem 
je určitě znatelný. V Evropě se 
hraje více kolektivněji s větším 
zapojením hlavy. V USA je to 
o síle a individualitě. Hraje se 
tam i s menšími míči, s jakými 
budou hrát packá děvčata již v 
nastávající sezóně také. Ale na 
ně jsem si hned zvykla. 

Na otázku dalších plánů 
jsme se dozvěděli: „Moje 
plány na další roky jsou 
vcelku jednoduché. Nyní se 
přemísťuji do hlavního města 

Petra Kulhánková přijela 
z USA na prázdniny 

Novopacký odchovanec Sucharda 
opět v reprezentaci

Zatímco příznivci hry pod bezednými koši sledovali v 
televizi napínavé zápasy našich reprezentantek na Olympij-
ských hrách v Athénách, mužská reprezentace, která se na 
OH nekvalifikovala, se připravuje pro mistrovství Evropy, 
které se bude konat v příštím roce v Srbsku a Černé Hoře. 
Prvé kvalifikační utkání čeká reprezentaci 8. září s polským 
týmem. 

Do přípravy reprezentačního týmu byl zařazen i odcho-
vanec novopackého basketbalu – 205 cm vysoký pivotman 
Věrek Sucharda, který nastoupil se lvíčkem na prsou v pří-
pravném utkání v Jindřichově Hradci, kde český tým porazil 
americký univerzitní celek West Virginie 88:78 (50:48). Vě-
rek Sucharda, který loňskou sezónu startoval za tým Opavy, 
se podílel na vítězství našich barev třemi body. (Benda 22, 
Černošek 14, Stuchlý 12, Miloš a Nečas po 9, Votroubek, 
Kresta a Bartoň po 5, Sucharda 3, Czudek a Beneš po 2).

(po)

státu New York Albany. Jak 
škola, tak basket zde budou na 
vyšší úrovni, takže se na vše už 
těším. Je to pro mě určitě vý-
zva. Co bude po dalších dvou 
letech, to opravdu nevím. Buď 
zůstanu v USA nebo se vrátím 
do Čech. Každá z variant by 
se mi líbila. Nic nebudu lámat 
přes koleno“. Na závěr tato 
packá světoběžnice ještě do-
dala: Chtěla bych poděkovat 
paní učitelce Tůmové, která 
mě k basketbalu přivedla, a 
dále trenérům Mílovi Pourovi, 
Ríšovi Urbanovi a Miloši Jis-
lovi, kteří se podíleli na mojí 

basketbalové kariéře. Zdravím 
rovněž všechny packé basket-
balisty a jejich příznivce.“ 

K tomu lze jedině dodat, že 
pačtí basketbalisté ani jejich 
příznivci by se určitě nezlobi-
li, kdyby si za dva roky vybra-
la Petra alternativu návratu, 
zakotvila v Nové Pace a hrála 
zde i basketbal.  

(po)

Na snímku ze slavnostního 
ceremoniálu je Petra Kul-
hánková se svým trenérem a 
spoluhráčkou Fifi z Guneii. 


